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Pressupost 

sense compromís

Serveis de neteja i més

La Feria de Abril 
torna al Fòrum 

sota mínims 

Música clàssica 
solidària

Sant Adr ià.- E l 
XXVè Cicle de Con-
certs de Primavera, i 
el concert en favor del 
menjador social a cà-
rrec del Cor del Liceu 
marquen el mes de 
maig. Pàg.20.

Sant Adrià.- 
La 41 Feria de Abril 

de Catalunya es va in-
augurar ahir a la nit a 
la plaça del Fòrum amb 
poca presència d’entitats 
i amb la crisi econòmi-
ca ben present. De les 
entitats adrianenques, 

tornan a estar presents 
l’Hermandad Ntra. Sra. 
del Rocío Virgen de las 
Rocinas i el Centro Cultu-
ral Gitano de la Mina. 

A la inauguració van 
estar presents l’alcalde de 
Barceloma, Xavier Trias, la 
vicepresidenta de la Gene-

ralitat de Catalunya, Joa-
na Ortega, la regidora de 
Cultura de l’Ajuntament 
de Sant Adrià de Besòs, 
entre d’altres.

La Feria de Abril de 
Catalunya romandrà al 
Fòrum fins el proper 6 de 
maig. Pàg. 5. 

PC

 d
e sustitució

n48h
Servicio técnico
Venta y Reparación de 

Ordenadores, 
videoconsolas, y 

electrónica en general

Área 96 Computer 
 C/ Andreu vidal, 25 - Sant Adrià de Besòs 

Tel. 93 462 23 01 - Fax 93 462 18 63 
info@area96computer.com - www.area96computer.com 

Horario: Lunes a Viernes de 10:00h a 14:00h  
y de 16:30h a 20:30h

Si la reparación dura más de 48horas, 
te prestamos un PC.

(Servicio válido para empresas y comercios)

García Prieto, Joana Ortega i Xavier Trias, a la inauguració de la Feria de Abril MANUEL ARCE

Sant Adrià.- 
La Unió Bàsquet Sant Adrià (UBSA) va 

organitzar amb molt d’èxit la cinquena edició 
del seu Torneig Infantil Ciutat de Sant Adrià de 
bàsquet. Analitzem la valor del club adrianenc 
que va més enllà de l’esport. Pàgs. 12-13.

Cas José Luis 
Martínez, arxivat

L’èxit de l’esport 
són els valors

Sant Adrià.- 
Parlem amb el regidor de l’Ajuntament de 

Sant Adrià, José Luis Martínez, que ha vist 
arxivada la causa contra ell en la qual se li acu-
sava de delictes contra l’administració pública i 
col·laboració amb una màfia xinesa. Pàg. 7. 

Pre-Consell del 
barri del Besòs

Sant Adrià.- Ha 
començat a caminar 
l’experiència pionera 
del Pre-Consell de Barri 
del Besòs, amb la crea-
ció de les taules de tre-
ball, entre elles una de 
seguretat. Pàg.10.

Un curt per 
recordar

Sant Adrià.- El 22 
d’abril es van lliurar els 
IV Premis Ciutat Sant 
Adrià que premien en-
titats i persones que 
treballen en pro del 
municipi. Pàg.8.

IV Premis 
Ciutat SA

Sant Adrià.- Una 
pel·lícula sorgida de 
l’AMPA de l’IES Manuel 
Vázquez Montalbán re-
crea els bombardejos 
de la Guerra Civil a Sant 
Adrià. Pàg.18.



Ofertas Especiales lectores 
Mantenimiento y reparación
 15% Dto. 
Revisión 
Pre-ITV 
20% Dto.
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Diari Comarcal d’Informació Independent del Barcelonès Nord 

Amb la col·laboració de:

ÀREA BESÒS no es fa responsable dels articles signats, que 
exposen l’opinió dels seus autors. El diari només es manifesta 

ideològicament a l’editorial. Tots els drets reservats.

Feina ben feta 

No hi ha res millor a la vida que fer la feina ben feta. No només pels resultats finals, sinó especialment per la 
satisfacció personal d’haver donat tot el que un té a dins. Aquesta darrera setmana hem pogut experimentar 
algun exemple d’això en uns futbolistes baixets però grans en coratge que ho van donar tot i es van quedar 

sense recompensa. Potser sigui la cara més amarga de l’esport, o de la vida en general, però si t’has buidat has 
d’estar satisfet amb tu mateix. No fa falta anar a l’esport d’elit. A casa, ben a prop tenim un altre exemple. La Unió 
Bàsquet Sant Adrià (UBSA) ha tornat a demostrar perquè és un referent en aquest esport a nivell de cantera. L’èxit 
esportiu, la medalla d’or i el trofeu, van ser per uns altres, els favorits, però el club adrianenc s’ha tornat a proclamar 
campió en esperit. La seva lluita per conservar un model basat en l’educació i la formació ha estat la gran triomfadora 
del seu torneig de bàsquet infantil. Per això els hi hem dedicat la part central d’aquest número d’abril.

Un número marcat també per l’arxivament del cas del regidor adrianenc José Luis Martínez Cardoso, que havia 
estat acusat de delictes contra l’administració pública i col·laboració amb una màfia xinesa desmantellada a territori 
català. La primera entrevista, poques hores després de conèixer la notícia, la va tenir amb aquest diari. Ens va 
transmetre la felicitat de veure com el malson s’havia esvaït. Ara s’ha de tornar a aixecar després de que la vida 
li torna a donar un cop, amb la pèrdua un èsser molt estimat. De nou necessitarà tots els ànims del món, que la 
redacció d’Àrea Besòs li envia des d’aquesta editorial.

Si parlem de recompensa, no podem oblidar els Premis Ciutat de Sant Adrià, que es van lliurar el passat diu-
menge, 22 d’abril. Com passa sempre en aquests casos, no tothom va quedar content, fins i tot ens van arribar 
queixes respecte la manera com es van votar i es van ignorar algunes propostes d’iniciativa popular. No volem 
menysprear a cap dels premiats, però als integrants d’aquesta redacció els hi va fer molta il·lusió el premi, otor-
gat per l’alcalde, a Jaume Vallès, una de les persones més compromeses amb la ciutat. Com Puri Frias, que va 
veure com la seva entitat, Disfisa, rebia el premi en l’apartat de serveis a la ciutadania. I molts d’altres, com els 
Tucans, sempre amb la seva labor social més enllà, molt més, de l’esportiva; o la incansable Isabel Rojas; o els 
Diables i Diablesses de Sant Adrià, lluitant sempre per dignificar la seva activitat i donant color a qualsevol acte 
en el que hi participen; o els Yalah Solidaris amb el poble Sahraui; o l’Óscar Parra, l’ànima de la lluita a la Mina. 
La lluita a la Mina, que no té res a veure amb el voleibol, encara que molts hi vulguin enfrontar la resta de barris 
de la ciutat amb el nostre barri més mediàtic.

El diari Àrea Besòs també està d’enhorabona. Continuant amb la nostra voluntat de donar cada dia més al nostres 
lectors i lectores, hem incorporat aquest número al final d’alguns dels articles els anomenats codis QR. Una espècie 
de codis de barres que es poden llegir amb els telèfons mòbil d’última generació i que connecten directament amb 
l’article publicat al nostre web on es podrà aconseguir més informació sobre la notícia, fotografies i inclús videos. 
Un esforç més que serà recompensat amb la fidelitat dels qui esperen cada final de mes que l’Àrea Besòs surti als 
carrers de Sant Adrià. I no són pocs.  

Cartes dels lectors

Per terra mar i aire

Quan en la campanya electoral de les eleccions generals els socialistes van avisar que el PP pretenia acabar 
amb l’educació pública no era ni una fanfarronada, ni una exageració, ni una mentida del PSOE, era una 
realitat. Les últimes notícies confirmen que l’educació espanyola retrocedirà en 100 dies el que portem 

aconseguit durant molts anys. A la dreta sempre li costa assumir que els fills dels obrers tenen el mateix dret a 
estudiar que els fills dels empresaris. Els costa assumir que tots els joves tinguin les mateixes oportunitats, que 
tots els nens tinguin el dret a rebre una educació pública i laica i, sobretot, mai van comprendre que el futur d’un 
país està en els seus joves, i d’això depèn molt l’educació que rebin.

Mai un ministre d’educació havia atemptat contra l’educació pública i la igualtat d’oportunitats dels alumnes de la 
forma en què ho ha fet José Ignacio Wert. Les seves declaracions durant aquests 100 primers dies de govern disten 
molt de les que hauria de realitzar un ministre responsable i compromès amb la societat. El PP mai va dir el que 
faria si governava durant la campanya electoral i no va ser casualitat.

Volien governar a qualsevol preu, utilitzant la mentida i sense ensenyar les seves cartes. Ara ja s’han tret la careta 
i ens estan presentant les seves “solucions per sortir de la crisi”. Assumint el paper de víctima pretenen fer-nos 
veure que amb les seves retallades evitarem el rescat. De moment una de les primeres afectades, l’educació: 
augmentar la ràtio d’alumnes per aula un 20%, augmentar les hores lectives als professors, acomiadar a més de 
50.000 docents, possibilitar als instituts que solament imparteixin una modalitat de batxiller de les tres existents, 
no cobrir baixes de professors inferiors a tres setmanes, cancel·lar els canvis per a l’impuls de la FP, augmentar 
les taxes universitàries i reduir del pressupost d’educació més d’un 20% les beques són algunes de les sorpreses 
que ens tenien preparades. I pretenen sortir de la crisi, pretenen garantir una bona educació pública de qualitat i 
pretenen generar ocupació...

Jose Megías

Ja ens havien avisat

Per terra mar i aire. No és un atac convencional, no 
hi ha pólvora, és una operació d’asfíxia econòmica, 
no dissimulada, a les seves infraestructures, que 

són el sistema neuràlgic de la nació. I la fan, això es el 
pitjor, amb els nostres diners. No oblidem què un 20% dels 
pressupostos de l’Estat surt de les nostres butxaques , i 
no podem entendre que un dels territoris que més aporta 
sigui el que menys rebi en infraestructures del conjunt 
de l’Estat. No s’entén aquesta ceguesa política contra 
una de les principals economies productives de l’Estat 
en un moment de crisi; van en la direcció contrària del 
que cal fer per sortir-nos-en.

Assistim a un dels més grans despropòsits: la manca de 
viabilitat de la xarxa d’autopistes de peatge a l’entorn de 
Madrid, que pateixen la crisi per una molt baixa circulació 
de vehicles agreujada per la construcció en paral•lel de 
les vies anomenades radials que són gratuïtes. Allà 
fan projectes sense cap viabilitat econòmica, aquí, 
més autopistes de peatge que autovies, i patint una 
N-II Girona-Barcelona que fa molts anys que espera 
la seva millora.

La inversió en alta velocitat fora de Catalunya continua 
menjant-se la part més important del pressupost del 
Ministerio de Fomento, línies de dubtosa rendibilitat 
econòmica, ja fa 20 anys de l’AVE Madrid-Sevilla, i 
encara nosaltres no podem arribar a França. No volen 
que la nostra economia es giri cap a Europa. El transport 
ferroviari de mercaderies a l’eix del mediterrani, qualificat 
d’estratègic per la comunitat europea, únicament té 
consignats 200.000 €. El pla de trens de rodalies de 
Catalunya, quantificat en 5.748 milions ha rebut fins ara 
una inversió de 352 milions, i es fàcil preveure que no 
hi haurà una millora substancial en molts anys. Del nou 
accés ferroviari a la T2 de l’aeroport del Prat ni se’n parla, 
es a dir: no té pressupost. Igual que passa amb l’enllaç 
ferroviari a la nova terminal de mercaderies del port de 
Barcelona, també sense pressupost.

Ens fan una guerra oberta per evitar un “hub” al Prat. 
Desprès de molts anys de brega, amb un acord de les 
institucions i la societat civil, pel que fa a la gestió de 
l’aeroport, res de res. La competència que el nostre 
principal aeroport pot fer a Barajas els fa autèntica por.

Males llengües diuen: com que els catalans volen marxar, 
doncs, que no s’emportin rés.

Agustí Gallart i Teixidó, 
membre de la Comissió d’Economia de 

Sobirania i Justícia



4 - Abril 2012

Sobre retallades i altres

Al llarg dels darrers dies hem viscut un seguit de notícies, que al fer referència a mesures 
sobre la santitat i l’educació, han provocat el neguit i la intranquilitat de la gent, sobretot 
perquè no se sap si són les últimes mesures o en vindran més. Ens tenen amb l’ai al cor, 

ens posen la por dintre nostre i això fa que les mesures que es prenen ens les agafem amb 
resignació ja que “no hi ha cap més remei”.

Lo curiós del cas és que totes les mesures que es prenen van a parar al mateix lloc: retallar drets 
i prestacions de les classes mitges, dels assalariats. Ara diuen que volen fer el copagament de 
la sanitat progressiu, segons sigui la declaració de la renda i els pensionistes hauran de pagar 
un 10%, evidentment aquells que no poden amagar els seus ingresos són els que treballem per 
compte d’altri, fet que fa que la mesura sigui injusta des l’arrel. Allò que ha de ser progresiu han 
de ser els impostos, ha de pagar percentualment més qui més té i les grans fortunes han de 
ser solidàries amb la crisi i han de pagar més també, així com s’han de gravar les transaccions 
financeres (el que no pot ser és que per rendes del treball de cada 100 guanyats se’n tributin 
35 i que per cada 100 guanyats en l’àmbit finances se’n tributi 15). Aquests impostos fruit de 
l’esforç solidari de tots han de servir per a pagar els serveis, que han de ser racionals. Però una 
cosa és racionalitzar i l’altra retallar.

Allò que ha de ser gratuït i de qualitat han de ser els serveis bàsics: educació i sanitat. Perquè 
sinó és així el que s’està fent és assentar les bases per a què la nostra societat sigui cada 
vegada més dual amb una part de la població “condemnada” als serveis públics empobrits i 
desmillorats i a la llarga fent que sigui població exclosa. Mesures que ara poden semblar petites, 
com és el fet d’augmentar el nombre de nens per aules (36 en el cas de secundària) portaran 
a una baixada de la qualitat de l’educació pública

És sabut i constatat que, al món occidental, la implantació d’un bon servei educatiu públic a tots 
els països ha estat a la base de la promoció social de moltes persones, és a dir que molts fills de 
treballadors amb baixa o nula instrucció han (hem) pogut estudiar i promocionar-se socialment. 
El període que va des de la segona guerra mundial fins als anys 80 ha estat el període de la 
història on la distància entre els més rics i la gent treballadora ha estat més petit (a España aquest 
impuls es va haver de fer a partir de l’arribada de la democràcia. Cal recordar que la sanitat per 
a tothom és de 1982, així com l’impuls i l’accés de les classes populars a la Universitat). Des 
de llavors, la distància no ha fet més que créixer, fruit del triomf de les polítiques neoliberals de 
reducció del paper de l’Estat en la redistribució de la riquesa. Ens digueren que l’Estat era/és 
dolent i que el mercat és bo, és lliure i que per si sol ja redistribueix la riquesa, però resulta que 
la trista realitat ens està demostrant que allò que sí que és dolent és el mercat sense normes 
(encara ara es poden negociar els productes financers que ens han portat on estem ara).

Tampoc queda bé acollar als que menys tenen i aprovar amnisties fiscals pels que han defraudat.

Opinió

Joan Callau
Regidor d’Urbanisme de l’Ajuntament de Sant Adrià

Majoria absoluta, majoria sectària?

Les línies que segueixen varen ser escrites fa més de tres mesos, publicades en alguns 
diaris, entre ells AREABESOS. Lamento que hagin estat premonitòries del que ens pas-
sa avui. La història es repeteix, però crec que tenim a les nostres mans elements més 

positius que els que varen provocar els desastres dels anys trenta del segle passat, depèn de 
nosaltres que els sapiguem aprofitar, defugint del populisme barroer que ens mostra espantalls 
d´inseguretat, per poguer coartar-nos la llibertat. Depèn de cada un de nosaltres.

“Una persona, un vot, la nostre democràcia formal representativa és el menys dolent dels siste-
mes de govern; els seus resultats són legítims, lícits i indisctutibles. Però una majoria absoluta 
obtinguda en el marc de la greu crisi econòmica, per un col·lectiu marcadament conservador, 
com és el cas de la victòria del Partit Popular a l´Estat espanyol, pot abocar a importants canvis 
polítics i socials.

Aquest govern conservador ja ha començat de seguida a entrar en tromba en una operació 
pseudos-reformista, en aplicació estricta de la seva ideología i del seu programa, punt per punt, 
al nostre entendre amb ambiciosos canvis que voregen perillosament el marc constitucional i 
l´Estatut català.

Teòricament, la Constitució i l´Estatut català ens haurien de protegir de canvis i interferències 
respecte els progressos de l´Estat social de Dret i dels nivells d´autogovern obtinguts fins avui. 
Però compte, una més que probable futura elecció endogàmica del CGPJ pot obstaculitzar, o 
deixar en no res, les nostres queixes i els nostres recursos legals. Sols em tranquilitza la nostre 
pertenença a la Unió Europea, que no permetria cap endulcorada involució democràtica.

Conclusió: majoria absoluta legítima la del Partit Popular, però que es podria convertir en una 
“majoria sectària” si, aprofitant també la psicosis provocada per l´atur, es fes servir per introduir 
determinades reformes legals, dirigides a acaparar el poder durant dècades.

Jaume Vallès i Muntadas MANUEL ARCE/ JUAN CARLOS RODRÍGUEZ

Diversos moments de la inauguració de la 41 Feria de Abril de Catalunya, amb les sevillanes 
i el brindis dels polítics. A la imatge central, el president de la FECAC, Francisco García 
Prieto, en plena confidència amb l’alcalde de Barcelona, Xavier Trias. També hi ha assistit 
la vicepresidenta de la Generalitat. 
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Montse Sáez

Sant Adrià-
La 41 Feria de Abril 

de Catalunya es va in-
augurar ahir, 27 d’abril, 
a la plaça del Fòrum, on 
romandrà fins el proper 
diumenge, 6 de maig. 
El reclam publicitari de 
l’edició d’enguany va ser 
l’edició d’un CD amb tres 
cançons, dues sevillanes 
i una rumba, cantades en 
català pel grup Guadalja-
rafe, que va unir diversos 
temes infantils com el 
tradicional “Sol, solet” i 
els va ajuntar en un ex-
periment peculiar. 

En l’acte d’inauguració 
van participar l’alcalde de 
Barcelona, Xavier Trias,  
la vicepresidenta del 
Govern, Joana Ortega, 
el Delegat de la Junta 
d’Andalusia a Catalunya, 
València i Balears, Xesco 
Gomar, el president de la 
Federación de Entidades 
Culturales Andaluzas en 
Catalunya (FECAC), Fran-
cisco García Prieto, els or-
ganitzadors de la Feria de 
Abril, i molts alcaldes de 
l’àrea metropolitana, com 
el de Mataró, Joan Mora, 
o la de Santa Coloma de 
Gramenet, Núria Parlon. 
Per part adrianenca, ha 
representat al municipi 
Ruth Soto, regidora de 
Cultura, ja que l’alcalde 
es trobava fora de la ciu-
tat per motius personals.

L’acte d’inauguració 
s’ha iniciat amb el tra-
dicional “encendido” de 
l’arc d’entrada de la Fe-
ria. Després de fer una 
passejada pel recinte, la 
comitiva de polítics ha 
acabat, com és tradi-
cional, a la caseta de la 
FECAC. Allà, el grup de 
sevillanes Guadaljarafe va 
presentar la seva sevillana 
“Cançons de la nostra 
terra”, que pretenden que 
sigui l’himne de la Feria 
de Abril d’enguany.

Francisco García Prie-
to ha iniciat el seu dis-
curs donant les gràcies a 
les entitats, tant les que 

monten caseta aquests 
any com les que no ho 
fan. També ha remarcat 
que “tenim la obligació 
de fer una gran Feria, per 
demostrar que l’andalús 
que viu a Catalunya s’hi 
troba bé i és diferent”. I 
a remarcat que “estem 
aquí i continarem aquí, i 
arribarem a acords amb 
el consistori barceloní per 
ser-hi molts anys més”.

El representant de la 
Junta de Andalucía a Ca-
talunya ha demanat que 
“no ens llevin el somni de 
venir a la Feria cada any”. 
A més, Xesco Gomar 
ha afirmat que aquesta 
fira també és un motor 
econòmic per a la ciutat 
i per Catalunya.

Per la seva part, la 
vicepresidenta de la Ge-
neralitat de Catalunya ha 
resaltat que “tenim dues 
cultures que s’estimen i 
sumen, perquè Catalunya 
és una terra que s’ha fet 
dels valors de tota aques-
ta gent”.

Per últim, Xavier Trias 
ha destacat que porta 
més de 30 anys visitant 
la Feria, tot i que aquesta 
és la primera com alcal-
de. L’edil ha afirmat que 
la Feria de Abril de Cata-
lunya “és un referent pel 
turisme”.

Poques entitats
La Feria es presenta 

enguany amb el número 
de casetes d’entitats més 
baix que es recorda, unes 
15. La crisi econòmica, i 
el fet que moltes entitats 
no hagin rebut el suport 
dels seus ajuntaments i 
de la resta d’institucions 
ha fet que moltes hagin 
decidit no montar caseta 
aquest any. Les que sí ho 
han fet han estat de nou 
les representants de Sant 
Adrià, tant l’Hermandad 
Nuestra Señora del Rocío 
Virgen de las Rocinas, 
com el Centro Cultural 
Gitano de la Mina.

Com altres anys, el 
recinte del real té una 
superfície aproximada 

Es podrà visitar fins el proper diumenge, 6 de maig. Sant Adrià hi serà representat amb les casetes de l’Hermandad Nuestra Señora del Rocío 
Virgen de las Rocinas i el Centro Cultural Gitano de La Mina. 

La Feria de Abril de Catalunya s’inaugura 
amb poca presència d’entitats andaluses  

La Feria de Abril ja ha començat a la plaça del Fòrum, entre Barcelona i Sant Adrià. Els visitants han arribat per la tarda, abans fins i tot que 
s’inaugurés. A l’acte d’inauguració, hi ha actuat el grup de sevillanes Guadaljarafe. MANUEL ARCE/ JUAN CARLOS RODRÍGUEZ

de 85 mil metres qua-
drats als que cal afegir 
altres 30.000 metres 
quadrats on s’instal·laran 
les atraccions de fira, 
a l’anomenat Parc dels 
Auditoris. 

Hi ha hagut pocs can-
vis en el disseny del Real 
respecte l’any passat. El 
que sí que canviarà serà 

la gestió a partir de l’any 
vinent. L’Ajuntament de 
Barcelona ha anunciat que 
la seva intenció d’otorgar 
i cobrar les llicències 
als firaires i els paradis-
tes que montin al recin-
te, com fa amb la resta 
d’aconteixements que se 
celebren a la ciutat. Fins 
ara, era l’organitzadora, la 

FECAC, l’encarregada de 
fer-ho gràcies a un con-
veni signat l’any 2005. La 
idea d’anular el conveni 
la va presentar Unitat per 
Barcelona, una coalició 
electoral, creada pels 
comicis municipals de 
l’any 2011, que integra 
Esquerra Republicana de 
Catalunya, Reagrupament 

i Democràcia Catalana.
Més informació i 

imatges:     
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Ja han començat les obres d’enderroc del Mercat Municipal. REBECCA RODRÍGUEZ

Nous serveis i activitats 
de les biblioteques 

Redacció

Sant Adrià.-
Les Biblioteques Sant 

Adrià i Font de la Mina 
ofereixen dos nous ser-
veis. D’una banda, a partir 
d’ara, us podeu descarre-
gar audiollibres en format 
Mp3, des del catàleg Aladí 
i des de la Biblioteca vir-
tual, prèvia identificació 
de l’usuari. Els llibres són 
llegits per narradors/es 
professionals en català i 
castellà i els temes són: 
autoajuda, novel·la per 
a adults, novel·la juvenil, 
assaig, relats i obres clàs-
siques.http://bibliotecavir-

tual.diba.cat
D’altra banda, també 

teniu a la vostra dispo-
sició 1.700 diaris de 95 
països, en versió original 
i accés a l’hemeroteca de 
90 dies. Existeix la possi-
bilitat de fer traduccions 
dels articles, impressions, 
àudios, etc. http://biblio-
tecavirtual.diba.cat/ba-
sesdedades

Pel que fa a les acti-
vitats, a la Biblioteca Font 
de la Mina funciona un 
grup de tertúlia literària 
des de desembre de 2011 
i es posarà en marxa en 
breu un grup de Lectura 
Fàcil. També la Biblioteca 

Sant Adrià promou dife-
rents activitats culturals, 
per exemple, durant el 
mes d’abril, el Grup de 
Tertúlia Literària de la 
Biblioteca Sant Adrià va 
organitzar una sortida 
literària-cultural: la Ruta 
de l’exili, amb una visi-
ta a la tomba d’Antonio 
Machado a Colliure i a 
l’edifici de la Maternitat 
d’Elna. També UNESCO 
Sant Adrià va organitzar, 
conjuntament amb la Bi-
blioteca Sant Adrià i amb 
la col·laboració del Consell 
de Solidaritat, un sopar 
literari amb l’escriptor 
Javier Pérez Andújar.

El regidor d’Educació de l’Ajuntament de Sant Adrià, Gregorio Belmonte, va anunciar al ple 
municipal, celebrat el 27 d’abril, que la Generalitat de Catalunya ha suspés per aquest 2012 el Pla 
Educatiu d’Entorn. Per tant, totes les activitats i projectes que s’estant portant a terme enguany 
queden sense pressupost. En la sessió ordinària es van presentar de nou mocions poc relacionades 
amb la realitat adrianenca. L’única notícia remarcable va ser l’aprovació de l’adhesió de Santa 
Coloma de Gramenet i Montcada i Reixac al Consorci del Besòs. 
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«No pots linxar a algú i després fer com 
si no hagués passat res»

Entrevista a José Luis Martínez Cardoso, regidor de Via Pública de l’Ajuntament de Sant Adrià de Besòs

“Han  es ta t  c inc 
mesos molt durs”. El 
regidor de Via Pública 
de l’Ajuntament de Sant 
Adrià, José Luis Martínez 
Cardoso, va rebre ahir a 
la tarda la notícia “més 
esperada per tots”. El 
jutjat nº2 de Badalona li 
va comunicar que s’havia 
arxivat la causa contra 
ell en la qual se li acu-
sava de delictes contra 
l’administració pública 
i col·laboració amb una 
màfia xinesa desman-
tellada a Catalunya. Po-
ques hores després de 
conèixer la notícia, Mar-
tínez Cardoso concedia 
la seva primera entrevista 
des que el 31 d’octubre 
passat fos detingut pels 
Mossos d’Esquadra.

Pregunta. El primer, 
com està?

Pregunta. Molt con-
tent. Tenint en compte el 
que ha passat, ha anat 
tot ràpid. A mi se m’ha 
fet molt llarg però la meva 
advocada ja m’ha dit que 
hi ha casos que poden 
passar un o dos anys 
esperant. El cas era tan 
mediàtic i tan escandalós 
que han hagut de mirar tot 
molt bé. Quan es va pas-
sar del jutjat nº 10 de Barc 
elona al 2 de Badalona 
vam pensar que seria més 
llarg. Per a mi, la jutgessa 
del nª10 hauria d’haver es-
tat més valenta, perquè ja 
es veia que no hi havia res. 
El curiós del cas és que 
al mes i mig de la meva 
detenció es va detenir a 
un Mosso d’Esquadra que 
era el que passava tota la 
informació de les batudes 
a la màfia.

P. Perquè a vostè li 
van imputar sobre la base 
de la declaració d’una 
testimoni, aquesta era 
l’única prova.

R. Sí, havien fet unes 
batudes i tenien una tes-
timoni protegida que deia 
que hi havia algú d’un 
ajuntament, algú que ana-
va amb moto, fins i tot es 
parlava de Santa Coloma. 
Però hi havia moltes con-
tradiccions, fins i tot en el 

sumari els propis Mossos 
informen que en diverses 
converses entre dos mem-
bres de la màfia xinesa es 
parla que un funcionari 
públic, que no era José 
Luís Martínez Cardoso, 
els passava la informació 
de les batudes que es 
farien. I això ho subratllen 
en negreta. Aquesta és la 
base que ha tingut la jutge 
de Badalona per arxivar el 
cas, perquè els mateixos 
Mossos ja diuen que no 
era jo el que passava la 
informació.

A més, no tenen cap 
gravació en la qual jo 
els facilito cap llicència, 
perquè jo no puc fer-ho. 
A l’expedient d’obertura, 
que ha estat revisat per la 
jutge, i fins i tot han anat 
a declarar funcionaris 
de l’ajuntament, es veu 
clarament que jo no he 
participat, perquè a més 
no tinc competències 
en aquest terreny. En 
aquest tipus d’expedients 
d’obertura de locals parti-
cipen cinc o sis persones, 
i fins i tot una ponència, 
i és molt difícil que un 
regidor pugui donar una 
llicència sense que ningú 
s’assabenti. Diria que és 
pràcticament impossible.

P. Aquest funcionari 
públic que passava la 
informació de les batu-

des suposadament és el 
Mosso que van detenir al 
desembre.

R. Suposadament sí, 
ho van detenir el 15 de 
desembre per informar 
als de la màfia xinesa de 
quan s’anaven a fer les 
batudes. O sigui, revelar 
secrets de l’administració 
pública, que és del que 
m’acusaven a mi. Haig 
de dir que la pressió que 
van exercir els Mossos 
sobre mi des que em van 
detenir fins que arribem 
a la comissaria de Les 
Corts va ser brutal. En tot 
moment volien saber si 
coneixia a algú dels Mos-
sos i com sabia jo quan 
es farien les batudes. Jo 
els vaig dir que amb els 
Mossos pràcticament a 
Sant Adrià no tinc relació, 
amb els qui treballo més 
són amb la Policia Local. 
Estic una mica dolgut 
amb aquesta pressió que 
es va exercir sobre mi. 
Vaig a parlar-ho amb la 
meva advocada per veure 
si demanem responsabi-
litats i interpossem una 
querella criminal contra 
les persones que hagin 
actuat de mala fe.

P. Quina relació té amb 
la comunitat xinesa?

R. Jo parlo amb to-
thom, amb els pakistane-
sos, amb gent d’ètnia gi-

tana perquè m’encarrego 
del mercat dels dimarts, 
amb els xinesos, amb 
magrebins. Amb tothom, 
si algú ve a l’ajuntament i 
demana informació o una 
reunió amb el responsable 
polític, els rebo. Sóc una 
persona que estic al ca-
rrer i que intento ajudar 
a tothom.

P. Com va ser la de-
tenció?

R. El dia 31 d’octubre, 
quan surto de casa em 
trobo a tres Mossos 
d’Esquadra vestits de 
paisà que em diuen que 
estic detingut. Em vaig 
quedar de pedra. Em van 
preguntar que si sabia per 
què era detingut i els vaig 
contestar que no tenia 
ni idea del que passava. 
Quan em diuen que és 
un cas de màfia xinesa 
em vaig quedar blanc, 
no sabia què fer. Em van 
portar a Les Corts i allà 
vaig ser dia i mig fins que 
em van portar a declarar 
davant la jutge. Va ser 
molt dur perquè no sabia 
el que estava passant a 
l’exterior, de què es par-
lava. Jo estava tranquil 
perquè no tinc cap tipus 
de relació amb màfies 
xineses, sabia que era un 
error des del primer mo-
ment, però encara així va 
ser una experiència molt 

desagradable.
P. I quan surt i veu el 

seu nom als mitjans?
R. És dur, perquè tu 

ho pots assumir però quan 
es publica en els mitjans 
perjudica al teu entorn 
familiar, que és el que més 
em preocupava a mi. En-
tenc que els mitjans han 
d’informar, però hi ha ve-
gades, com aquesta, que 
no es contrasta la infor-
mació. A més, va sortir el 
mateix dia que s’iniciava 
la campanya electoral, i 
els mitjans es van esplaiar 
més. Aquí a Sant Adrià 
sóc José Luis però a la 
resta de Catalunya i l’estat 
sóc un regidor del PSC. 
Però pel que sofria més 
jo era per les meves filles. 
Són moments que no vull 
recordar.

P. D’on sí li va arribar 
el suport va ser del con-
sistori en ple.

R. Sí, haig d’agrair a 
tots els grups de l’oposició 
i a l’equip de govern que 
des del primer moment 
m’han enviat missatges 
de suport. Estic molt 
agraït i ho valoro molt. 
Perquè tots em coneixen, 
i saben que no visc per 
sobre de les meves pos-
sibilitats, i em veuen dia a 
dia i saben com sóc. Haig 
d’agrair a tots els regi-
dors, del primer a l’últim, 
a Xavi, Mireia, Menchu, 
Laura, Xuso, tots.

P. I el seu partit el 
que més.

R. Si, l’alcalde Sito 
va ser el primer que em 
vaig trobar al carrer quan 
vaig sortir de la Ciutat 
de la Justícia, i el que 
em va donar la notícia 
ahir. Els agraeixo a tots 
els meus companys per 
estar aquí.

P. Això canviarà la seva 
forma de fer política?

R. Espero que no, 
encara que aquesta ex-
periència m’ha fet re-
flexionar sobre moltes 
coses. Però jo em dec a 
la ciutadania i crec que 
no hauria de canviar. 
M’ha costat molt. Fa tres 
o quatre setmanes que 

vaig començar a treba-
llar perquè m’ho deia la 
psicòloga, que sortís de 
casa, que no em tanqués, 
i m’ha anat molt bé. M’ho 
va demanar l’alcalde, que 
m’incorporés en cara que 
no tingués la signatura. 
Espero anar incorporant-
me a poc a poc i estar al 
cent per cent.

P. Quan recuperarà la 
signatura i totes les seves 
funcions com a regidor?

R. Quan em passin les 
carpetes. M’imagino que 
l’alcalde farà un comuni-
cat i a partir de la setmana 
que ve espero que em 
portin ja totes les carpetes 
i començar la feina.

P. Els seus amics van 
crear una plataforma en 
suport seu però, la ciutat 
en general s’ha portat bé 
amb vostè?

R. Sí, també haig 
d’agrair a la ciutadania, a 
moltes entitats, a aquesta 
plataforma d’amics, per-
què s’han portat tots molt 
bé amb mi. Les entitats del 
Besòs, on visc i a més sóc 
el regidor de barri, van fer 
un comunicat amb el seu 
suport. No tinc queixa, ha 
estat una vàlvula d’oxigen 
que m’ha ajudat molt 
aquests mesos.

P.  I  h i  ha hagut 
algú que no ha estat al 
seu costat com vostè 
s’esperava?

R. En aquests temes 
sempre et surt algun de-
tractor, però els podria 
comptar amb una mà. A 
més, no han estat valents 
com per dir-m’ho a la 
cara i m’han arribat per 
tercers. Els típics “si el 
riu sona…”. Els polítics 
estem en el punt de mira 
pels casos de corrupció, 
la crisi, etc. Però gràcies 
a Déu puc dir que la gent 
m’estima molt.

Més informació: 

Martínez Cardoso ha vist arxivada la causa que el vinculava amb una organització mafiosa xinesa. MS
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Es lliuren els IV Premis Ciutat Sant Adrià

Montse Pallarès

Sant Adrià-
El 22 d’abril va tenir 

lloc la quarta edició dels 
Premis Ciutat de Sant 
Adrià. L’acte va esdevenir 
amb normalitat, tot i les 
amenaces del temps, a la 
plaça Guillermo Vidaña. Hi 
van assistir, doncs, gran 
part de les associacions 
i entitats adrianenques, 
així com tots els membres 
del consistori.    

Els premiats van ser 
els següents. 

En cultura: Tronada 
de Diables i Diablesses 
de Sant Adrià de Besòs, 
per la promoció de la 
cultura catalana i la seva 
participació i col.labora-
ció en els actes socials 
de la ciutat, amb un pro-
jecte d’associació local; 
i Conxita Rocabayera 

Llombart, per la seva par-
ticipació en la fundació 
d’una entitat de prestigi 
dins i forma de la ciutat, 
promocionant Sant Adrià i 
les seves activitats i per la 
seva implicació a la vida 
associativa del poble.

En societat activa:  
Yalah-Solidari amb el 
poble Sahrauí, per la 
seva feina continuada 
durant anys, a favor del 
poble Sahrauí i especial-
ment per la implicació 
en la denuncia i difusió 
de la seva causa; i Car-
men Galindo Vizcaino, 
pel treball realitzat al 
barri de La Mina i formar 
part del grup de dones 
que defensen la projec-
ció del barri i la bona 
imatge dels seus veïns 
i veïnes.

En serveis a la ciu-
tadania: Disfisa, per la 

gran tasca que porten a 
terme des de fa molts 
anys, per tal d’aconseguir 
l’eliminació progressiva 
de les barreres arquitec-
tòniques a Sant Adrià; i 
Isabel Rojas Castroverde, 
per la seva trajectòria 
personal, en els àmbits 
culturals de Sant Adrià i 
per la seva lluita per do-
nar a conèixer l’Esclerosi 
Lateral Amitròfica (ELA) 
i reivindicar recursos i 
suports pels afectats.

En esports: Associa-
ció d’Hoquei línia Tucans, 
per la tasca esportiva amb 
nens i joves de la ciutat, 
amb l’afegit de temes so-
cials en la formació dels 
esportistes; i Oscar Parra 
Fernández, per la seva 
carrera esportiva com a 
campió d’Espanya, júnior 
i del món universitari, 
promocionant la ciutat de 

Sant Adrià de Besòs
L’alcalde va otorgar 

els premis especials a  
Josep Mª Piñol Piera,  
Jaume Vallés Muntades, 
Javier Pérez Andujar,  
Pere Cànovas Aparicio, i a 
Josep Chavarria i Pujal. 

També es van otor-
gar premis especials pel 
Mil·lenari a Joan Rovira 
i Costa, Antonio Martos 
Martínez, Josep Martos 
Martínez, Ramon Vilardell 
Bonshoms, i Josep Rovira 
Vinuesa.

Més informació i ga-
leria fotgràfica:

 

En una data especial: l’any del Mil·lenari del municipi. 

Fotografia de familia dels guardonats amb els IV Premis Ciutat Sant Adrià. MP

La plataforma Badalona Sense Correbous acusa 
d´infringir la llei de correbous a l´alcalde

Redacció

Badalona.-

El passat dia 16 de 
març l’alcalde de Badalo-
na, García Albiol, va infor-
mar als regidors i regidores 
de l´Ajuntament que al ple 
del mes de març sotmetria 
a votació l’autorització de 
la festa amb correbous a la 

plaça Gran Sol de Llefià, a 
celebrar el proper mes de 
juny, per la qual l’AAVV 
d’aquest barri va sol.licitar 
autorització.

Aquest dictamen fi-
nalment no va anar a apro-
vació del ple i, en contra 
del que especifica la llei, 
l´edil Albiol va aprovar 
l´esmentada celebració 

ell sol. Així doncs, eleva 
l’aprovació definitiva a 
la Delegació del Govern, 
amb un decret seu sense 
aprovació prèvia del ple 
municipal, escudant-se 
en què el Ple li va delegar 
aquestes competències.

Des de la platafor-
ma Badalona Sense Co-
rrebous s´ha sol·licitat 

aquest matí al Delegat de 
Gobern, que no autoritzi 
la petició de l’alcalde de 
Badalona en virtut de 
l’article 6.b de la Llei 
34/2010 de l’1 d’octubre 
de Regulació de les Festes 
Tradicionals amb Bous, 
que textualment diu que 
per obtenir l’autorització 
de la Delegació del Govern 

s’ha d’acompanyar entre 
d’altres de “l’acord de Ple 
de l’ajuntament pel qual 
s’aproven la celebració 
de la festa i el programa 
d’espectacles taurins...”.

També s´ha demanat 
al Delegat de Govern que 
insti a l’Alcalde de Bada-
lona a sotmetre aquesta 
autorització a debat i apro-

vació del ple, tal i com diu 
explícitament la vigent llei 
de Regulació de les Festes 
Tradicionals amb Bous.

Des de la plataforma 
denuncien que no han 
pogut presentar les 5.000 
signatures recollides en no-
més 2 mesos, degut a que 
no ha existit l´oportunitat 
de debat al ple.
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MÉS DE 50 ANYS AL VOSTRE SERVEI
Cafeteria - Venda de Café - Pastisseria Artesanal

Avda. Catalunya nº 24 - Sant Adrià de 
Besòs - Tel. 93 462 28 33

Formació adaptada a les 
empreses adrianenques

Redacció

Sant Adrià.-
En la línia d’altres 

programes que vinculen 
directament formació i 
contractació, la Diputació 
de Barcelona ha publicat 
una convocatòria d’ajuts 
als ens locals que els 
permetrà oferir formació 
adaptada a les neces-
sitats concretes de les 
empreses, sempre que 
aquestes es comprometin 
a contractar el 50% de 

les persones que comple-
tin aquesta formació. 

En cada acció hau-
ran de participar com a 
mínim quatre alumnes, 
i l’únic requisit que han 
de complir és trobar-se 
en situació d’atur en el 
moment de començar el 
curs. El termini per forma-
litzar aquests contractes 
és de 3 mesos des de la 
finalització del període 
formatiu, i la sol·licitud 
d’aquest ajut -que no la 
realització efectiva de 

la formació- s’haurà de 
presentar abans del 30 
de setembre d’enguany. 
En qualsevol cas, per a la 
seva concessió es priorit-
zarà l’ordre d’entrada de 
les sol·licituds, ja que el 
pressupost és limitat.

Les empreses in-
teressades es poden 
adreçar a l’Àrea de Pro-
moció Econòmica, bé 
per telèfon (al número 
934620625), bé per co-
rreu electrònic (prospec-
cio@sant-adria.net).

L’Ajuntament i INPUBLI 
signen un conveni de 
col·laboració

Redacció

Sant Adrià.-
El passat 20 d’abril, 

l’alcalde de Sant Adrià, 
Jesús Mar ía Canga, 
com a representant de 
l’Ajuntament, i la senyora 
M. Luisa Vilasalo, com a 
representant de l’empresa 
INPUBLI, van signar un 

conveni de col·laboració.
Mitjançant aquest 

acord INPUBLI es com-
promet a fer una aporta-
ció econòmica de 4.000 
euros per finançar acti-
vitats d’oci realitzades 
per entitats de discapa-
citats i/o gent gran amb 
un clar i marcat caire 
social. En el document 

també s’estableix que 
l’Ajuntament gestionarà 
aquesta aportació, ac-
tuant com a intermedia-
ri entre l’empresa i les 
entitats de la ciutat, i la 
distribuirà entre les acti-
vitats que consideri més 
adients amb l’objectiu de 
dinamitzar el teixit social 
municipal.

M. Luisa Vilasalo, d’INPUBLI, i l’alcalde adrianenc, Jesús María Canga, signant el conveni per 
finançar iniciatives de caire social. AJUNTAMENT SA

Fomentar la cultura 
emprenedora 

Redacció

Sant Adrià.-
A m b  l ’ o b j e c t i u 

d’estendre i desenvolu-
par l’esperit emprenedor 
entre la població, la sec-
ció de Desenvolupament 
Econòmic de l’Àrea de 
Promoció Econòmica im-
pulsa, programa i executa 
anualment un projecte 
de foment de la cultura 
emprenedora que integra 
dues actuacions: Semina-
ris de Generació d’Idees i 
Creació d’Empreses i Con-
curs d’Idees de Negoci a 
les escoles.

El públic objectiu a 
qui s’adrecen aquests 
seminaris i el concurs 
són estudiants de quart 

curs d’ESO, de Batxillerat 
i de  Formació Profes-
sional de Graus Mig i 
Superior matriculats als 
centres d’ensenyament 
del municipi.

A partir d’aquestes 
accions es treballen i 
desenvolupen diferents 
hàbits i comportaments 
emprenedors, com són la 
creativitat, l‘avaluació de 
la idea, l’anàlisi de riscos, 
la qualitat i l’eficiència o 
la persistència. L’alumnat 
que assisteix als seminaris 
té la possibilitat de partici-
par al concurs.

Per dur a terme aquest 
projecte d’emprenedoria, 
l’Ajuntament compta 
amb el suport del Servei 
Inicia del Departament 

d’Empresa i Ocupació de 
la Generalitat de Catalunya 
i la col•laboració econòmi-
ca d’entitats financeres. 
Aquest any participen “la 
Caixa”, que col•labora 
des de la primera edició, 
fa sis anys, i Cajamar, que 
aposta per primer cop per 
aquesta iniciativa.

Durant el curs escolar 
s’han impartit 15 semina-
ris als quals han assistit 
230 alumnes de diferents 
centres d’ensenyament de 
Sant Adrià: Col·legi Sant 
Gabriel, Escola Túrbula, 
IES Fòrum 2004 i IES Ma-
nuel Vázquez Montalbán. 
S’espera la participació 
d’aquest alumnat a la VI 
edició del Concurs d’Idees 
de Negoci a les escoles.

Redacció

Sant Adrià.-
El proper dissabte, 

5 de maig, es posaran 
en marxa 49 punts de 
recàrrega per a vehicles 

elèctrics en  9 aparca-
ments de titularitat pú-
blica dels municipis de 
Badalona, L’Hospitalet de 
Llobregat, Santa Coloma 
de Gramenet i Sant Adrià 
de Besòs.

La presentació es durà 
a terme a la Plaça de la 
Vila de Sant Adrià de 
Besòs i en l’aparcament 
soterrat del mateix espai, 
un dels equipaments do-
tats d’aquest servei.

Punts de recàrrega
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L’ONG Adama prepara 
pel maig una campanya 
de comerç solidari

Redacció

Sant Adrià.-
A d a m a , 

l ’ A s s o c i a c i ó 
d’Alternatives, Mo-
tivació i Acompan-
yament, amb seu 
social a Sant Adrià, 
comença el proper 
5 de maig, i fins el 
2 de juny, una cam-
panya de comerç so-
lidari a la que s’han 
adherit moltes boti-
gues de Sant Adrià. 
Durant aquests dies, els 
comerços s’han com-
promés a donar suport a 
la labor de l’associació i 
destinar part de les com-
pres dels seus clients als 
projectes que duu a terme 
l’associació, que treba-
lla amb persones sense 
llar, dones en situación 
de violencia de gènere i 
infants i persones de la 
tercera edat en situación 
d’abandonament.

Durant els diez que 
duri la campanya, els 
clients que facin les se-
ves compres als come-
rços que hi participen 
gaudiran de vals de des-
compte i regals com 
viatges, samarretes, lots 
de delicatessens, etc.

A  l a  campanya , 
que compta amb la 
col·laboració de Ràdio La 
Mina, Àrea Besòs i Diari de 
Sant Adrià, s’han adherit 
els següents comerços: 

Natural, Farmàcia 
Clapés, Capicos, 
BD Clínica Dental, 
Tomás Assesores, 
L’Obrador D’En Pau, 
Naturhouse, Rapid 
Ramón, Next Dona, 
Centre Nou Estil, 
La Trufa D’Or, Rà-
dio Glòria, El Racó 
de Sibila, Gerard, 
Posa’t Guapa, Siluet 
Nature, Copisteria 
Copy 25, Papereria 
Lloberas, Restauran-
te Pulpero de Lugo, 

Forn d’en Gou, Óptica 
Sant Adrià, L’Espardenya, 
Martina, Romero Indústria 
Gràfica i Bucal-Art.

Més informació: 

Comença a caminar com a iniciativa 
pionera el Pre-Consell de Barri del Besòs

Montse Sáez

Sant Adrià-
El Centre Cívic Besòs 

va ser l’escenari el 19 
d’abril de la primera ses-
sió estrictament de tre-
ball del Pre-Consell del 
Barri del Besòs, que es 
va constituir va un mes i 
mig com a prova pilot per 
a tota la ciutat, ja que si 
funciona l’experiència la 
regidoria de Participació 
Ciutadana pensa aplicar 
la idea a tots els barris 
del municipi. Aquest pre-
consell, del que formen 
part representants de 
les entitats del Besòs i 
ciutadans a títol indivi-
dual, preten ser una eina 
de comunicació entre 
el barri i l’administració 

local per tal de fer arri-
bar més ràpidament les 
necessitats del Besòs 
adrianenc. El Pre-Consell 
té Els participants del 
Pre-Consell del Besòs es-
collen les taules de treball 
prioritàries. Foto: Dolors 
Paletcarácter consultiu, 
no resolutiu.

A la sessió d’ahir van 
ser presents l’alcalde de 
Sant Adrià, Jesús María 
Canga, la regidora de 
Participació Ciutadana, 
Isabel Marcuello, i el re-
gidor del barri del Besòs, 
José Luis Martínez Car-
doso. Durant la sessió es 
va presentar un informe 
de diagnosi del barri, 
elaborat per una empresa 
externa mitjançant les 
dades oficials i les apor-

tacions de les entitats 
i dels veïns, en la que 
s’ha fet una radiografia 
de demografia, entitats, 
equipaments, mobilitat, 

civisme, seguretat, etc. 
Un estudi del que alguns 
dels representants de 
les entitats van fer pun-
tualitzacions i que será 

revisat per actualitzar-ho. 
Algunes de les idees que 
es van presentar van ser 
la necessitat d’implantar 
la fibra òptica al barri, 

que la biblioteca del CEIP 
Cascavell pugués ser uti-
litzada pels joves del barri 
tot i no estudiar al centre, 
que els equipaments es-
portius siguin gratuits i 
que no s’enderroqui Can 
Petroli.

Després de les apor-
tacions es van establir les 
taules de treball. Per ara, 
s’han creat tres dedicades 
a seguretat i civisme, so-
cietat del coneixement i 
noves tecnologies, i urba-
nisme i espais públics.

Més informació: 

El passat 19 d’abril es va dur a terme la sessió per constituir-hi les taules de treball.

Imatge de la primera sessió de treball del Pre-Consell de Barri del Besòs. DOLORS PALET

Cinc anys del Centre 
Comarcal d’Atenció als 
Animals de Companyia 

Redacció

Sant Adrià.-
Aquest mes d’abril el 

Centre Comarcal d’Atenció 
d’Animals de Companyia 
del Barcelonès (CCACC) 
fa cinc anys que va en-
trar en funcionament. El 
CCAAC és propietat del 
Consell Comarcal del Bar-
celonès i dóna serveis als 
Ajuntaments de Badalona, 
Santa Coloma de Grame-
net i Sant Adrià. El centre 
està ubicat al municipi de 
Badalona i durant aquest 
període ha atès 2.209 
animals (1.690 gossos i 
519 gats ), dels que s’han 
donat en adopció el 52% 
del total (1.150 animals). 
També han estat recupe-
rats pels seus propietaris 
un 26% del total (357 ani-
mals) ja que estaven iden-
tificats, fet que demostra 
que els amos dels animals 
són més conscients de les 
seves obligacions, com a 

conseqüència de les cam-
panyes d’identificació dels 
animals impulsades pels 
ajuntaments comarcals. 

D’entre les activitats 
impulsades i consolidades 
en aquest temps, destaca 
les campanyes per afavorir 
les adopcions. De manera 
que el Centre impulsa dife-
rents campanyes de cons-
cienciació: una adreçada 
a col·lectius específics 
(famílies nombroses, fa-
mílies monoparentals i 
jubilats) i una altra desti-
nada per què s’acullin els 
animals de difícil adopció. 
En aquest cas, concreta-
ment, es tracta d’animals 
que el responsable veteri-
nari del Centre identifica 
com animals de difícil sor-
tida, bé perquè fa temps 
que estan en acollida o bé 
perquè tenen alguna min-
usvàlua física, que els fa 
perllongar la seva estada 
al centre. 

El Centre Comarcal 

d’Atenció d’Animals de 
Companyia del Barce-
lonès també ha impulsat i 
manté el Programa de Vo-
luntariat de Persones amb 
Trastorns Mentals Greus 
per la cura d’animals 
domèstics que es desen-
volupa en el mateix recin-
te i el programa de volun-
tariat amb l’Associació de 
Familiars de Malalts Men-
tals del Barcelonès Nord, 
AFAMMEBAN. També 
disposa del Programa de 
Voluntariat i les visites 
guiades per a escolars i 
tots aquells col·lectius 
interessats en conèixer el 
treball que desenvolupa. 

Més informació: 
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Els més petits del barri de La 
Mina tornen a tenir Casal

Redacció

Sant Adrià-
Desprès de tres mesos 

d’espera, hi haurà tercer 
trimestre per als nens i 
nenes de 3 a 5 anys. El 
passat dia 10 d’abril es 
va obrir el grup Espai In-
fantil a les instal·lacions 
del Casal Infantil La Mina. 
Ha estat possible després 
de la negociació amb les 
administracions implicades 
que donaran continuïtat al 
servei fins al mes de juny 
d’aquest any. El projecte 
per als propers tres mesos 
donarà cabuda a 20 in-
fants d’entre 3 i 5 anys.

El Consorci del barri 
de La Mina i l’Ajuntament 
de Sant Adrià de Besòs 
finançaran aquest projec-

te fins al juny, de cara al 
proper curs, l’Associació 
Casal Infantil La Mina 
estudia la possibilitat de 
redistribuir les seves 60 
places, fins ara distribuï-
des en nens de 6 a 12 
anys, per donar cabuda a 
tres grups: espai infantil, 

petits i mitjans, cadascun 
amb 20 places.

Com a  nove ta t , 
aquest trimestre el servei 
es farà al Centre Cívic de 
La Mina i ajustarà el seu 
horari a la resta de grups 
per facilitar la conciliació 
familiar.

Més informació: 

Es durà a terme al Centre Cívic de La Mina i serà financiat pel Consorci de la Mina i 
l’Ajuntament de Sant Adrià.

Voluntaris pel 
Casal dels 
Infants de la Mina

Redacció

Sant Adrià.-
El Casal dels Infants 

és una entitat de volun-
tariat que treballa a Sant 
Adrià de Besòs, al barri 
de la Mina a través de 
diferents projectes que 
donen suport a infants, 
joves i famílies en risc 
d’exclusió. Necessitem 

persones que vulguin ofe-
rir una part del seu temps 
per a acompanyar infants 
amb  dificultats per a tirar 
endavant i acompanyar-
los en el reforç escolar. 
Si hi estàs interessat/da 
o vols més informació, 
contacta amb nosaltres 
per e-mail a voluntariat@
casaldelsinfants.org o bé 
truca’ns al 93 3170013.



 Els valors humans per sobre de tot
La UBSA valora molt positivament el Vè Torneig Infantil Ciutat de Sant Adrià que va organitzar a la ciutat entre el 31 de març i l’1 d’abril.

Montse Sáez 

Sant Adrià.-
“El nostre negoci és donar a 

conèixer el club, no fer diners”. El 
president de l’Unió Bàsquet Sant 
Adrià (UBSA), Artur Saloni, té molt 
clar que l’objectiu bàsic del seu club 
és potenciar els valors humans i fer 
cultura de club i de ciutat. Aquesta 
és la màxima de la institució i també 
el motiu pel qual fa cinc anys es va 
posar en marxa el Torneig Infantil 
Ciutat de Sant Adrià, la darrera edició 
del qual es va disputar entre el 31 
de març i 1 d’abril al Complex Ricart 
de Sant Adrià. “La idea era donar a 
conèixer el nostre club i la feina que 
fem aquí amb els nens, però la veritat 
és que això ha crescut molt més del 

que ens esperavem”, comenta Saloni 
satisfet. “La nostra prioritat és pro-
moure la cantera del bàsquet de la 
ciutat, per aconseguir que a la gent 
li agradi aquest esport. Amb aquest 
torneig hem aconseguit conèixer una 
altra manera de treballar la cantera 
però sense perdre la nostra filosofia”. 
Perquè la màxima del club és formar 
les persones, crear esperit d’equip i 
de sacrifici, i fer entendre als jugadors 
de la UBSA que abans dels espor-
tistes estan les persones. “El nostre 
objectiu no és la competició, sinó la 
formació”, reconeix Artur Saloni. 

Aquesta és la feina diària que 
porten a terme al club, amb 23 equips 
i més de 200 jugadors, el 90% dels 
quals provenen de Sant Adrià de 
Besòs i de les poblacions del voltant. 

Aquesta rutina traspassa fronteres 
amb el seu torneig de bàsquet infantil, 
que els ha donat ressò a nivell estatal 
i ha convertit la UBSA en tot un refe-
rent pel que fa al seu treball a nivell 
de cantera.    

El Torneig Infantil Ciutat de Sant 
Adrià 2012 ha tornat a ser un èxit de 
participació, de joc, d’organització, de 
públic i de solidaritat. En aquest darrer 
terreny, la UBSA ha tornat a demostrar 
que és un club que es preocupa per les 
persones i que potencia els valors hu-
mans. En el torneig d’enguany, l’entitat 
esportiva adrianenca va col·laborar 
amb l’Associació de malalts de Crohn 
i Colitis Ulcerosa (ACCU), i amb l’Obra 
Social Sant Joan de Déu. Durant tot 
el torneig es van donar a conèixer les 
malalties inflamatòries intestinals i es 
van recollir fons per l’ACCU i per la 

L’equip infantil de la UBSA va tornar a estar a l’alçada del seu torneig.

Imatge de la final, entre els Talents de la FEB i el Barça Regal, amb les grades del Ricart plenes d’aficionats.

Amb el nostre agraiment als Col·laboradors i Patrocinadors



Artur Saloni, president de la UBSA (esquerra) durant el lliurament del xec a ACCU Cat.

Els Talents de la Federación Española de Baloncesto van ser els guanyadors del Vè Torneig.

Amb el nostre agraiment als Col·laboradors i Patrocinadors

Accedeix als videos dels millors partits del Vè Torneig Infantil Ciutat de Sant Adrià 
de bàsquet amb el teu telèfon mòbil, inclosa la final Talents FEB-Barça Regal. 

Unitat per la Cura Integral de la Malal-
tia Inflamatòria Intestinal Pediàtrica de 
l’Hospital Sant Joan de Déu. A més, es 
van recollir 651 euros, que es van lliurar 
a l’ACCU Catalunya en un acte sim-
bòlic on hi va participar l’Àlex Macías, 
germà d’un jugador de la UBSA que 
pateix aquesta malaltia i que va ser el 
motiu principal perquè el club volgués 
col·laborar amb aquesta causa. 

L’èxit d’organització va ser com-
plet, amb moltes felicitacions per part 
dels equips participants i de la Federa-
ción Española de Baloncesto. Des de 
la presidència del club és vol aprofitar 
per donar les gràcies als patrocinadors 
i col·laboradors, institucions i empre-
ses que, en temps de crisi, han recol-
zat de nou el projecte del torneig. Tam-
bé cal reconèixer la feina dels equips 
que hi van participar, demostrant una 
altra vegada que la competitivitat no 
pot anar mai en contra del fair play. 
A l’edició d’enguany van competir a 
les pistes adrianenques el Reial Ma-
drid, l’Esdudiantes, el Banca Cívica 
de Sevilla, el Power València, el FC 
Barcelona Regal, el Fiatc Joventut i la 

UBSA. A més, també hi va participar 
una selecció de talents U-13 de la 
Federación Española de Baloncesto, la 
gran sorpresa de l’edició d’enguany.  

Sense cap mena de dubte, el clar 
dominador del Vè Torneig Infantil Ciu-
tat Sant Adrià va ser l’equip format 
pels Talents de la Federación Española 
de Baloncesto. Després de superar 
els seus rivals a la fase de grups, 
va aconseguir una còmoda victòria 
davant el campió del torneig de l’any 
passat, el FC Barcelona Regal. El re-
sultat final va ser clar i contundent: 
75 a 49. El tercer classificat, per 
davant del Fiatc Joventut, va ser el 
Banca Cívica de Sevilla.   

El torneig va aconseguir de nou 
omplir d’aficionats les grades del Com-
plex Ricart durant les dues jornades en 
que es va disputar. “Vam estar més o 
menys en les dades d’assistència de 
l’edició de l’any passat, en torn a les 
7.000 persones”, afirma el president 
de la UBSA.

I l’any vinent què? Aquesta és la 
pregunta que sempre es fa al president 
després de cada edició del torneig. “El 

repte és mantenir el nivell. Potser con-
vidarem un equip de fora d’Espanya, 
però encara estem estudiant els pros i 
els contres”, afirma Artur Saloni.

L’Unió Bàsquet Sant Adrià es va 
fundar l’any 2006 fruit de la unió dels 
tres clubs de bàsquet masculí de Sant 
Adrià: el CB Sant Adrià, el CB Sant 
Gabriel i el CB Betsaida. La seva filoso-
fia es basa en aspectes fonamentals: 
la formació continuada del jugador, i 
no la victòria, és la seva prioritat; els 
valors humans sempre han de prevaler 

a les decisions que es prenen, així com 
l’interès comú ha de quedar per sobre 
els particulars de cada jugador. 

El treball diari del club de bàsquet 
adrianenc es basa en el convenciment 
que l’esport i l’educació mai es poden 
deslligar. L’entitat treballa amb nois 
en una edat crucial, en el moment 
en que es crea la seva personalitat. 
Per això el club té molt clar que per 
formar bons jugadors abans cal crear 
comportaments positius, tant dins 
com fora de les pistes.   
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Juan Bultó abandona 
la segona cursa per 
problemes mecànics

Redacció

Sant Adrià.-
El pilot líder del Bul-

taco Clàssic Team, Juan 
Bultó, va començar molt 
bé el cap de setmana 
de la segona prova del 
Campionat Nacional de 
Clàssiques. Va aconse-

guir, com a la primera 
cursa, la pole, però quan 
ja anava líder a la carrera 
va haver d’abandonar per 
problemes mecànics a la 
seva moto. L’altre pilot de 
l’equip, del que forma part 
el taller adrianenc Romero 
Motos, Lluis Mengual, si 
va acabar la cursa i con-

serva la cinquena posició 
en el campionat, just 
per darrera de Bultó. El 
nou líder, que també va 
guanyar la cursa de Xest, 
és Pere Auradell.

La propera cursa es 
correrà d’aquí a dues 
setmanes al circuit de 
Motorland, a Alcañiz. 

Triomf dels adrianencs 
al Campionat d’Espanya 
Mini de bàsquet

Montse Sáez

Sant Adrià.-
Les jugadores Mireia 

Amigó i Sònia Sardà, 
del Club Bàsquet Feme-
ní Sant Adrià, i Víctor 
Sánchez i Òscar Serra-
no, de la Unió Bàsquet 
Sant Adrià (UBSA) van 
participar activament en 
el Campionat d’Espanya 
Mini, que es va disputar 
del 31 de març al 4 d’abril 
a San Fernando (Cadis), 
contribuint als èxits dels 
equips catalans. I és que 
la selección femenina 
va aconseguir la meda-
lla d’or, mentre que la 
masculina es va endur la 
d’argent.

Amb aquestes dues 
medalles més, les Se-
leccions Catalanes Minis 
sumen ja 48 de 50 possi-
bles: 30 d’or, 12 d’argent 
i 6 de bronze.

Després d’una impe-
cable fase prèvia, amb 
quatre victòries contun-
dents en els quatre partits 
disputats davant Galícia, 
Comunitat Valenciana, 
Aragó i Illes Balears, la 
Selecció Catalana Mini 
Femenina dirigida per 
Enric González es va en-
frontar a Madrid en les 
semifinals i a qui va su-

perar de forma clara amb 
un 68-17. A la final, el 
combinat català va ju-
gara contra l’amfitriona 
Andalusia aconseguint el 
campionat després d’un 
partit intens i especta-
cular, guanyat per una 
ajustat 71-69.

La Selecció Catalana 
Mini Masculina, entre-
nada per Josep Maria 
Planas, també va fer una 
primera fase excel·lent, 
guanyant els quatre par-

tits dels quatre disputats 

davant Cantàbria, Madrid, 
Illes Balears i Comunitat 
Valenciana, amb alguns 
partits veritablement durs, 
però arribant a semifinals 
on va vèncer a Canàries 
amb un ajustat 70-67.

Més informació: 

Quatre jugadors van ser seleccionats provinents de la UBSA i del 
Femení Sant Adrià.

Mireia Amigó i Víctor Sánchez posen amb els trofeus de campiona 
i subcampió d’Espanya de bàsquet mini. ANA MOLINA

El Club Voleibol Sant 
Adrià, en perill de 
desaparició

Redacció

Sant Adrià.-
El passat 10 d’abril 

el Club Voleibol Sant 
Adrià va fer una assem-
blea extraordinària per 
parlar de la greu situació 
econòmica en que es 
troba el club.

La principal causa de 
la situació actual es no 
haver rebut les ajudes 
econòmiques que la re-
gidoria d’esports s’havia 
compromès a aconseguir 
a començaments de la 
temporada i que supo-
saven un 20% del total 
del pressupost del club.

A principis d’aquest 
mes d’abril, el club ja no 
va poder fer front a les 
despeses i va veure’s 
obligat a prescindir dels 
entrenadors. A més a 
més, amb el saldo ac-
tual del club no estan 
garantits el pagament 
d’arbitratges pel que 
queda de temporada i el 

deute amb la federació 
catalana de voleibol su-
pera ja els 700 euros.

En aquestes condi-
cions, la junta va con-
siderar que no es podia 
continuar oferint una 
oferta esportiva míni-
mament digna i va optar 
per presentar la seva di-
missió en bloc, i fer així 
palesa la seva protesta 
per l’ incompliment de la 
regidoria d’esports.

Un cop formalitzada 
la dimissió de la junta, es 
va constituir una comis-
sió de crisi formada per 
jugadores, mares i pares 
del club amb l’objectiu de 
definir accions a curt ter-
mini que permetessin als 
equips del club acabar la 
temporada.

Com a primera acció, 
la comissió va decidir 
posar a la venda part 
del material esportiu del 
club (samarretes, pilo-
tes...) per tal d’obtenir 
els ingressos mínims per 

cobrir arbitratges i part 
del deute del club.

En paral·lel, la comissió 
es reunirà amb represen-
tants de l’ajuntament per 
tal de trobar una solució a 
mig termini que asseguri la 
continuïtat del club.

El termini que la co-
missió s’ha fixat per so-
lucionar la actual situació 
econòmica es d’un mes. La 
primera setmana de maig 
es convocarà una nova 
assemblea on és decidirà 
si es constitueix una junta 
nova o en cas contrari es 
procedirà amb la dissolució 
definitiva del club.

Aquesta ha estat la 
notícia més comentada 
del darrer mes. Podeu 
llegir tots els comentaris 
aquí:

La greu situació econòmica podria acabar amb el club d’aquí a un mes.

Arriba la recta final 
sense bons resultats

Raúl Jiménez

Sant Adrià.-

El Sant Gabriel dis-
putarà pròximament els 
últims partits de la tem-
porada. L’equip posarà 
punt i final el pròxim 
19 de maig al camp del 
Sabadell, si aquest no 
canvia d’horari. Els juga-
dors afronten l’últim tram 
aconseguint mals resul-
tats, fins el punt d’acabar 
a la novena posició a la 
classificació. 

A finals del mes ante-
rior, el Sangra va fer una 
visita al camp de l’Europa. 
El seu rival era situat a la 

primera posició en lliga. 
Molta lluita al camp per 
part dels dos equips on un 
clar penal va decantar el 
partit per als locals.

La següent jornada va 
deixar un empat a casa 
davant un equip també 
de la zona alta. Sangra i 
Vilassar de Mar van dispu-
tar un partit vibrant, amb 
constants atacs a les dues 
porteries. Els dos equips 
van crear moltes ocasions 
de perill però només van 
aconseguir un total de dos 
gols al partit. 

A l’última jornada 
jugada de la temporada, 
el Sant Gabriel va patir 

una contundent derrota. 
Va perdre 3-0 al camp de 
l’Hospitalet. Els gabrie-
listes no van aparèixer 
en cap moment i van 
deixar el pitjor partit de 
la temporada després del 
90 minuts.

El pròxim partit serà 
a casa davant un difícil 
rival com és el Badalona. 
Les últimes tres jornades 
seran més factibles amb 
tres rivals situats a la part 
baixa de la taula classi-
ficatòria, on el Sangra 
podrà aconseguir els 5 
punts necessaris per a 
continuar l’any vinent a 
la Lliga Preferent.

El Juvenil A del Sangra arriba a les 4 últimes jornades de lliga
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El Femení Silken Tucans, 
campiones d’Espanya 
d’Hoquei Línia

Redacció

Sant Adrià.-
L’equip Femení Silken 

del Club d’Hoquei Línia 
Tucans ha guanyat el III 
Campionat d’Espanya que 
s’ha celebrat a la localitat 
murciana d’Aguilas. Les 
jugadores del club adria-
nenc no han perdut cap 
partit i han acabat el 
torneig amb un balanç de 
19 gols a favor i només 2 
en contra.

Ha estat tot un èxit 
esportiu ja que l’equip, 
tot i ser molt jove ha jugat 
com un conjunt molt ex-

perimentat. Jugant quatre 
partits en dos dies, l’equip 
ha hagut de jugar en uns 
horaris que no han afavorit 
gaire, ja que la jornada del 
dissabte van acabar a la 
una i mitja de la nit i el 
diumenge van començar 
a les 10 hores.

El club vol donar les 
gràcies “a tots els nostres 
seguidors que ens han 
acompanyat a Aguilas. 
També a tot el suport que 
ens dónen els nostres 
patrocinadors Hoteles 
Silken i Hotel St Gervasi 
perquè podrem continuar 
amb la nostra manera de 

fer amb l’esport femení i 
sobretot a les nostres ju-
gadores, tècnics i família 
Tucans, aquesta Copa és 
per tots VOSALTRES”.

Cal destacar tam-
bé un altre bon resultat 
aconseguit pel club dels 
Tucans. El seu equip ben-
jamí va aconseguir la 
quarta plaça a la Final a 
4 d’hoquei línia que es 
va disputar el 22 d’abril 
a Rubí. L’equip adrianenc 
no va poder guanyar els 
dos partits que hi va 
disputar, però arribar fins 
aquí va constituir tot un 
èxit pels adrianencs.

El juvenil de l’Handbol 
Sant Martí Adrianenc, 
tercer de Catalunya

Redacció

Sant Adrià.-
La primera semifinal 

del Top 4, el Sant Martí 
Adrianenc no va poder 
guanyar al F.C. Barcelona 
sent el resultat final de 
31-16. La segona semifi-
nal la va guanyar el B.M. 
Granollers devant del AE 
Valbona per 51-25. 

A la final de con-
solació pel 3 i 4  lloc 
van jugar el Sant Martí 
Adrianenc contra el AE. 
Vallbona aconseguint el 

triomf els de Sant Adrià 
per 37-28. La gran final 
la varen disputar el F.C. 
Barcelona i el BM Grano-
llers sent la victòria pel 
F.C. Barcelona. 

 Aquest Top 4 va 
reunir els quatre mi-
llors equips juvenils de 
l’Handbol català, amb 
jugadors molts d’ells 
integrants de la Selec-
ció Catalana i fins i tot 
alguns de la Selecció 
Espanyola

El fet de disputar 
aquest Top 4 ja donava 

plaça segura per anar al 
campionat d’Espanya. En 
el sorteig celebrat a la 
seu de la Real Federación 
Española de Balonmano, 
al Sant Martí Adrianenc li 
va tocar el sector G que 
es disputara a la localitat 
valenciana d’Algemesí 
del 27 al 29 d’abril. Els 
equips participants en 
aquest sector són el E.M. 
Carboneras d’Almería, el 
A.D. Eliocroca de Múrcia, 
El Maristas D’Algemesi 
de Valencia i El Sant 
Martí Adrianenc.

Antonio Montes, medalla 
de bronze al Campionat 
d’Europa sub-21

Redacció

Badalona.-
Del 13 al 15 d’abril es 

va dur a terme a la ciutat 
austríaca de Wieselburg 
el Campionat d’Europa 
sub-21 de Billar Clàssic. 
Antonio Montes, del Club 
Billar Sant Adrià, arriba-
va tercer en el rànking 
i aquesta va ser la po-
sició que va aconseguir 
al final del campionat, 
aconseguint la medalla 
de bronze. Al torneig, que 
es disputava a dos partits, 
un lliure (250) i un altre 
al Quadre  47/2 (150), hi 
van participar 8 jugadors, 
dividits en dos grups. 
Montes va quedar en-
quadrat en el grup B, un 

grup bastant difícil ja que 
comptava amb Demi Pat-
tiruhu, d’Holanda, Adam 
Kovac, de Xèquia, i Frank 
Matthieu, de França. A 
l’altre grup hi eren Gert-
Jan Veldhuizen, d’Holanda 
i vigent campió, Kostas 
Antonopoulos, de Grè-
cia, Andy de Bondt, de 
Bèlgica, i Gregor Karner, 
d’Àustria. 

El jugador del Club Bi-
llar Sant Adrià va guanyar 
a Adam Kozak i Franck 
Matthieu, i va caure da-
vant Demi Pattiruhu, ac-
cedint així a les semifi-
nals, on es va enfrontar 
al favorit, Veldhuizen. A 
la partida lliure, Antonio 
Montes va tenir contra 
les cordes al seu rival, 

però la tensió del partit va 
provocar algunes errades 
que els van portar fins a 
l’entrada 5. Veldhuizen 
va pendre la iniciativa 
i es va poder escapar 
en el marcador i vèncer 
a l’adrianenc per 250 
a 145. A la partida del 
Quadre, Veldhuizen, que 
va aconseguir guanyar el 
torneig, va fer 108 a la 
primera entrada, deixant 
sense opcions a Antonio 
Montes.

Més informació: 

Antonio Montes, del Club Billar Sant Adrià, ha aconseguir la medalla de bronze al Campionat 
d’Europa sub-21. CLUB BILLAR SANT ADRIÀ

El Femení Silken Tucans s’ha proclamat Campió d’Espanya d’Hoquei en Línia. TUCANS
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La Festa de Cultura Tradicional Adrifolk 
creix amb la celebració del Mil·lenari 

Redacció

Sant Adrià.-

La celebració del 
Mil·lenari ha motivat 
que la Festa de Cultu-
ra Tradicional Adrifolk, 
que es durà a terme el 
proper 6 de maig, sigui 
enguany més participati-
va i completa que la res-
ta d’edicions anteriors. 
Apart de les actuacions, 
hi haurà tota una sèrie 
de tallers que portaran a 
terme a la plaça de la Vila 
cinc de les set entitats 
que formen el col·lectiu 
Adrifolk. 

Així, les Dones del Fu-
tur faran tallers d’història 
adrianenca; l’Esbart Dan-
saire realitzarà balls de 

bastons i la Rumba de 
Sant Adrià; la Colla de 
Gegants faran ballar els 
gegantons; els Pesse-
bristes duran a terme un 
taller d’espardenyes de 
fang; la Tronada de Dia-
bles i Diablesses ensen-
yaran percussió i com fer 
de diables als més petits. 
La resta d’entitats que 
formen part del col·lectiu 
són la Coral de Sant 
Adrià, l’AMPA de l’Escola 
Pompeu Fabra.

A la tarda, s’han pro-
gramat tota una sèrie 
d’actuacions que co-
mençaran amb un cer-
cavila de 18 a 19 hores 
que s’iniciarà a la plaça 
de la Vila, pujarà per 
l’avinguda Catalunya, 
continuarà pels carrers 

Pi i Margall, Ricard fins 
la plaça Guillermo Vida-
ña, on es duràn a terme 
les actuacions de les 
entitats participants. A 
les 20.15 la Coral Sant 
Adrià actuarà al Centre 
de producció cultural 
juvenil Polidor i el fi de 
festa serà protagonitzat 
per la Tronada de Dia-
bles amb una festa amb 
foc a la plaça Guillermo 
Vidaña.

Tota la programació 
detallada:

    

Hi participaran set entitats, totes de la ciutat, amb tallers, actuacions i un fi de festa a càrrec de la Tronada.

La Festa de Cultura Tradicional Adrifolk creix amb el Mil·lenari MONTSE PALLARÈS

Un curt recrea els bombardejos de la 
Guerra Civil a Sant Adrià

La idea va sorgir a l’AMPA de l’IES Manuel Vázquez Montalbán, dins del Pla Educatiu d’entorn de Sant Adrià.

Montse Sáez

Sant Adrià.-
Antonio Carrasco no 

havia gravat res a la seva 
vida. “Ni tan sols havia 
fet gravacions domèsti-
ques”, confirma. Però des 
de fa mesos és el director 
i guionista del curt “Pla de 
Besòs: Mirant cap el cel” 
(el títol és provisional), 
una iniciativa de l’AMPA 
de l’IES Manuel Vázquez 
Montalbán per recuperar 
una part de la història de 
Sant Adrià que no coneix 
molta gent: els bombar-
dejos de la Guerra Civil. 
I fer-ho no des de les 
dades i la història freda 
dels llibres i dels arxius, 
sinó des d’un punt de 
vista emocional. 

“L’any passat es va 
fer un grup de teatre, 
“La Farándula del Mon-
talbán”, amb la direcció 
d’Arantxa Cardona. I, 

enguany, hem fet tota 
una sèrie d’activitats sota 
el títol “Passo de la his-
tòria...?”, amb un cicle 
de cinema, col·loquis i 
xerrades. I, a més, com 
que el grup de teatre 

s’havia de renovar, vam 
pensar fer una pel·lícula”, 
comenta. I van escollir un 
tema molt important per 
la ciutat però que no s’ha 
tractat gaire. “Són molt 
coneguts els efectes dels 

bombardejos de la Guerra 
Civil a Barcelona, però 
no a Sant Adrià que va 
viure el foc creuat de les 
bombes des del mar i des 
de la muntanya”. 

Per documentar-se 

van entrevistar gent gran 
adrianenca que va viure 
en la seva pell aquests 
fets. “Va ser molt in-
teressant, pel que ens 
van explicar i perquè així 
els alumnes es poden 
relacionar amb altres ge-
neracions, la darrera que 
ens pot explicar la seva 
experiència personal en 
aquest tema”, comenta 
Antonio Carrasco. 

De totes aquestes 
entrevistes van extreure 
escenes que han recreat 
amb la participació d’una 
seixantena de persones, 
la majoria d’elles actors i 
actrius no professionals. 
“Per exemple, sempre 
veia una senyora molt 
gran que passava pel 
carrer i un dia la vaig 
convidar a participar a 
la pel·lícula. I va quedar 
molt bé. Tots estan dispo-
sats a gravar en diumen-
ge, i ens han ajudat molt 

amb l’atrezzo”. 
Des del passat nov-

embre està treballant en 
el projecte, gravant majo-
ritàrament a la Catalana i 
en punts històrics de la 
ciutat, com el refugi de 
la placeta Macià o l’antic 
ajuntament de la plaça 
de l’Església. S’espera 
que es pugui projectar 
a finals de curs a l’IES 
Manuel Vázquez i també 
a la Festa Major.

La pel·lícula s’acom-
panyarà d’una exposició 
amb les imatges del ro-
datge.   

Podeu veure més fo-
tografies del documental 
aquí:       Antonio Carrasco (darrera la càmara) és el director i guionista del curt, ambientat en el Sant Adrià 

de la Guerra Civil. A la imatge, gravant a la plaça de l’Església. ANTONIO IZQUIERDO





20-Abril 2012 Cultura

Una primavera de música clàssica

Montse Sáez

Sant Adrià.-
La música clàssica 

assaltarà Sant Adrià amb 
dues propostes d’allò 
més atractives. La pri-
mera, el diumenge 13 
de maig, a les 19 hores, 
al Poliesportiu Marina 
Besòs, serà l’actuació 
del Cor del Gran Teatre 
del Liceu, dirigit per José 
Luis Basso, que oferirà 
un concert solidari basat 
en grans cors d’òperes 
i actuacions solistes. La 
recaptació es destinarà 
íntegrament al menjador 
social de Sant Adrià que 
gestiona l’Associació Cul-
tural Sant Antoni Maria 
Zaccaria.

El preu de les loca-
litats és d’11 euros i es 
poden comprar al web 
www.codetickets.com o 
al mateix Poliesportiu Ma-

rina Besòs (c. de Dolores 
Ibárruri, s/n, Sant Adrià 
de Besòs). Tel. 93 462 
22 54.

La segona de les pro-
postes és el XXVè Cicle 
de Concerts de Prima-
vera, que com cada any 
organitza l’Orquestra de 
Cambra Amics dels Clàs-
sics sota la direcció del 
mestre Joan Palet. 

E ls  concerts  co-
mençaran el proper di-
jous, 3 de maig, amb la 
primera sessió dels “Jo-
ves concertistes”, en el 
que se sentirà com sona 
la flauta, l’oboè, el violí, 
el violoncel, el clarinet, 
amb obres tant diferents 
com les de Vivaldi, Bach, 
Max Bruch, Marcello, 
entre d’altres.

El ja tradicional “Poti-
poti musical” es durà a 
terme el 10 de maig. Se 
sentiran les interpreta-

cions preparades per el 
duet de clarinet i guitarra 
de la família Cano i per 
el quartet format per el 
pare i la filla Beardo, en 
Toni Balcells i en Toni 
Martínez. A més, el can-
tautor Pedro de la Prada 
cantarà tres cançons del 
seu darrer disc (“No sé 
qué decir”, “Como podré 
olvidarte” i “Esperar un 
sueño”) acompanyat per 
l’orquestra.

El 17 de maig, hi 
haurà la segona sessió 
dels “Joves concertistes”, 
amb obres de Haydn, De 
Berio, Mozart, Bruch, etc, 
interpretades pel violí, el 
violoncel, el clarinet, la 
trompeta, la trompa, el 
trombó i la tuba. Hi parti-
ciparà la secció de metall 
de l’Orquestra Simfònica 
de Badalona.

I, per últim, el quart 
concert (dijous, 24 de 

maig) serà molt especial, 
ja que serà el concert 
número 100 dels inter-
pretats a Sant Adrià. Per 
celebrar-ho, l’orquestra 
d’instruments de corda 
de l’Escola Municipal 
de Música Benet Bails 
s’unirà a l’Orquestra 
Amics dels Clàssics. No 
hi podia faltar la interpre-
tació d’”Aniversari”, de P. 
Llunell, i un tema per anar 
de festa, “All my loving”, 
de The Beatles.    

Tots els concerts es 
duran a terme a la sala 
d’actes del Col·legi Sant 
Gabriel, a partir de les 
20.30 hores. Seran pa-
trocinats per Tersa. 

Més informació:   

Se celebra el Dia del 
Poble Gitano

Montse Pallarès

Sant Adrià.-
El passat dia 8 d’abril 

es va commemorar el Dia 
Internacional del Poble 
Gitano, amb diverses ac-
tivitats arreu del territori, 
entre elles l’ofrena floral 
al riu Besòs. Tres dies 
abans es va presentar a 
la Biblioteca Font de la 
Mina una nova entitat 
del barri, l’Associació 
Gitana Joventut, Igualtat 
i Progrés.

Aquesta associació va 
organitzar uns parlaments 
a càrrec de diverses per-
sonalitats involucrades 
amb la cultura gitana 
avui dia. David Cortés, 
president de l’entitat, va 
senyalar que l’associació 
és “una plataforma oberta 
al barri i als joves” i que a 
més de millorar la situació 
laboral o formativa, el que 
intenta també és fomen-
tar la cultura gitana. A la 
conferència hi van par-
ticipar Manuel Heredia, 
assessor en Atenció a la 

Comunitat Gitana de la 
Generalitat de Catalunya, 
Carlos Muñoz, lingüista 
expert en llengua romaní, 
Paqui Perona, presidenta 
de Veus Gitanes, Manuel 
Fernández, vicepresident 
d’educació de la FaGiC, 
Sebastián Porras, mem-
bre de la Fundació Pere 
Closa, i Rafael Perona, 
president del Centre Cul-
tural Gitano de la Mina.

Totes les interven-
cions van girar entorn 

el mateix eix: la cultura 
gitana. Es va parlar de to-
tes les fites aconseguides 
fins ara, però sense obli-
dar les que encara queden 
per obtenir. En definitiva, 
i commemorant el dia del 
poble gitano, els ponents 
van reflexionar sobre les 
reivindicacions, el passat 
i sobretot el futur. Per 
concloure l‘acte, un grup 
de joves gitanos del barri 
van interpretar l’himne 
gitano, el Gelem Gelem.

Amb l’actuació solidària del Cor del Gran Teatre del Liceu i el XXVè Cicle de Concerts de Primavera de Sant Adrià.

El passat 13 d’abril, Unesco Sant Adrià va organitzar el seu sopar literari, emmarcat dins les 
Jornades Solidàries. En aquesta ocasió, el protagonista va ser l’escriptor Javier Pérez Andújar. 
Un Pérez Andújar distès, directe, en estat pur, va exposar la seva visió del Sant Adrià actual i del 
passat, sense estalviar crítiques, però totes plenes d´estimació per la ciutat on va neixer. 
A part de temes generals del moment, parlant com escriu, clar i planer, alternativament va destilar 
crítiques, negatives i positives, referides al seu poble-ciutat, sense defugir cap pregunta de les 
que se li varen formular, per compromesa que fos, algunes d´elles enriquida per la intervenció de 
la seva mare que l´acompanyava.

L’AJ Barnabitas, al 
registre d’entitats  

Redacció

Sant Adrià.-
L’Associació Juvenil 

Barnabitas ha estat ins-
crita al Llibre de registre 

d’entitats del Departa-
ment de Benestar Social 
i Família de la Generalitat 
de Catalunya com a En-
titat privada d’iniciativa 
social. A més, el seu cen-

tre obert ha estat inscrit 
en el Registre d’Entitats, 
Serveis i Establiments So-
cials, en la Secció Serveis 
i Establiments d’atenció 
social primària. 

MONTSE PALLARÈS

CLUB UNESCO
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Exposicions
Sant Adrià

Exposició “El viatge de Gaye”. 
Al Museu d’història de la immi-
gració de Catalunya (MhiC), a la 
Carretera de Mataró, 124. Fins 
a l’octubre. Horaris: de dimarts 
a dissabte, de 10 a 14 hores, i 
dimarts i dijous de 16 a 19 hores 
(fins el 13 d’abril); a partir del 14 
d’abril, de dimarts a dissabte, de 
10 a 14 hores, i dimarts i dijous de 
17 a 20 hores.

Exposició “Parlem de drogues”. 
A la Plaça de la Vila. Del 4 al 28 
de maig. Organitza: Obra Social 
“La Caixa”, en col·laboració amb 
la Generalitat de Catalunya i 
Ajuntament de Sant Adrià.

Feria de Abril
Sant Adrià

41ena Feria de Abril de Catalun-
ya. Del 27 d’abril al 8 de maig. A la 
Plaça del Fòrum.

Mil·lenari
Sant Adrià

Actes pel Mil·lenari de Sant Adrià

Cicle de música clàssica pel 
Mil·lenari. El primer concert 
“Joves Concertistes “. Dijous 3 

de maig a les 20.30,  a l’Escola 
Sant Gabriel 

Adrifolk, cultura tradicional i 
mil·lenària. Diumenge, 6 de maig. 
Tallers, d’ 11 a 13.30 h, a la plaça de 
la vila; Cercavila i actuacions, de 18 
a 21,30 hores a la plaça de Guillermo 
Vidaña i al Centre cultural i juvenil 
Polidor. Aquesta és la programació 
completa:

TALLERS

Lloc: plaça de la Vila

Horari: d’11 a 13.30 h

Dones del Futur

•Rutes per la Història de Sant 
Adrià

•L’Auca de Sant Adrià. 

Voleu conèixer la història de la 
nostra ciutat?

Esbart Dansaire Sant Adrià

•Ball de bastons

Una manera diferent de ballar, amb 
dos bastons i molta alegria

•La Rumba de Sant Adrià

Vols aprendre la nostra Rumba?

Gegants de Sant Adrià

•Ball de gegantons

Pessebristes de Sant Adrià

•Tal ler  de fang (e laboració 
d’espardenyes de fang)

Tronada de diables i diablesses de 
Sant Adrià

•Percussió infantil

•Diables infantil

Per a nens nenes que tinguin ganes 
de provar el món de la percussió o 
dels diables 

CERCAVILA I ACTUACIONS

Lloc: plaça de Guillermo Vidaña 
i Centre de producció cultural i 
juvenil Polidor 

Horari: de 18 a 21.30 h

Cercavila, de 18 a 19 h

Recorregut: plaça de la Vila, avingu-
da de Catalunya, c. de Pi i Margall, c. 
de Ricard i pl. de Guillermo Vidaña

Participants: AMPA Escola Pompeu 
Fabra, Coral de Sant Adrià, Dones 
del Futur, Esbart Dansaire Sant 
Adrià, Geganters de Sant Adrià, Pes-
sebristes de Sant Adrià, Tronada de 
diables i diablesses de Sant Adrià

Actuacions

•De 19 a 20 h hi haurà actuacions 
a la pl. de Guillermo Vidaña, a càrrec 
de les següents entitats: AMPA 
Escola Pompeu Fabra, Dones del 
Futur, Esbart Dansaire Sant Adrià, 
Geganters de Sant Adrià, Pesse-
bristes de Sant Adrià, Tabalers de 
la Colla de diables i diablesses de 
Sant Adrià

•De 20.15 a 20.45 h, actuarà la 
Coral de Sant Adrià al Centre de 
producció cultural i juvenil Polidor

Fi de festa amb foc, a les 21 h, a la 
pl. de Guillermo Vidaña, a càrrec de 
la Tronada de diables i diablesses 
de Sant Adrià

Cicle de música clàssica pel 
Mil·lenari. Segon concert el 
tradicional “Poti-Poti musical”. 

Dijous 10 de maig a les 20,30 a 
l’Escola Sant Gabriel. 

Pregó Rociero. Dissabte 12 de 
maig, a les 18 h a l’Espai Cultural 
Font de la Mina. A càrrec de la Her-
mandad Virgen de la Rocina.     

Memòria històrica. Diumenge 13 
de maig,  a partir de les 10 h, sortida 
del Camp de la Bota. Recorregut: 
Camp de la Bota, Refugi antiaeri, 
Museu de la Immigració.

Concert Solidari de Sant Adrià de 
Besòs a càrrec del Cor del Gran 
Teatre del Liceu. Diumenge 13 de 
maig  a les 19 hores al poliesportiu 
Marina Besòs. 

Cicle de música clàssica pel 
Mil·lenari. Tercer concert “Joves 
Concertistes II”. Dijous 17 de maig, 
a les 20.30, a l’Escola Sant Gabriel. 

La Sardana de Sant Adrià. Diu-
menge 20 de maig, a les  12 h,  a la 
pl. de la Vila. Sardana de Sant Adrià 
i Dansa de Sant Adrià a càrrec dels 
Casal de Gent Gran amb la cobla de 
Mataro, Coral de Sant Adrià, Esbart 
Dansaire. Cloenda amb el mestre 
Joan Palet. 

Cicle de música clàssica pel 
Mil·lenari. “El concert número 
100”. Dijous 24 de maig a les 20.30 
h a l’Escola Sant Gabriel. 

Plaça de la Vila, 11, entlo., 3ª - 08930 - SANT ADRIÀ DE BESÒS
Tels. 934.62.27.21 / 934.62.08.07 Fax. 933.81.25.48 

Manuel 
AMAYA 
BRAVO

Agente de la Propiedad 
Inmobiliaria

Perito Industrial
Perito Tasador

Administrador de Fincas

Locales en Alquiler - Pisos en Venta

Mariscal Cabanes, 46-48 
Local (Zona Artigas). Dos puer-
tas dan a la calle. Una de las puertas 
tiene entrada peatones; Pavimento 
terrazo; Un aseo; Altura del Local 5,50 
metros;  220,40 metros planta; 156 
metros altillo, adaptado para despa-
chos, con divisiones. Ventanas de 
celosia de vidrio, a la calle. 

Mariscal Cabanes 20-22 
Local  138,48 m  (Zona Arti-
gas).  Una puerta; El pavimento es 
de cemento no tiene terrazo; Un aseo.

Europa, 2 Bis. 256,70 m. Era 
un parvulario y tiene las dependen-
cias para tal destino; Se compone de 
cocina, dos salones, un despacho, un 
almacen, aseo individual, varios aseos 
de niños, aire acondicionado y pasillo 
salida emergencia.

Rambleta, 17. Local Iz-
quierdo. 45 m. Pavimento cerámi-
co; Puerta aluminio y vidrio; Persiana 
con motor.

Bogatell, 58. Local 8. 100 
m. Dos puertas; Pavimento parquet 
y terrazo; Falso techo con placas de 
yeso.

Bogatell, 58. Local Uno. 
100 m. 2  puertas; Aseo; El local es 
un poco irregular. 

Villar, 85. Local. 123,50m. 
Local y sótano, comunicado por una 
rampa; 1 puerta; Tiene puerta con sali-
da al vestíbulo.

En Sant Adrià Besós
Santa Catalina, 16. 100m. 2 

puertas; Aseo; Puerta a motor.
Pi i Gibert, 74. Local Bar  

45,98 m. Tiene salida a la Pla-
za Mossen Antón.   

Juan Fivaller, 10. Local      
193m. 

MONTSE PALLARÈS
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Tel. i fax: 93 381 20 05;

santadria@cpnl.cat;

www.cpnl.cat/santadria 

Català

Quan el nostre animal de conpanyia es 
fa gran pot experimentar un seguit de 
canvis de comportament que sovint es 

relacionen amb la vellesa tot i ser produïts per 
la patología de la Disfunció Cognitiva.
Es tracta d’un desordre neurodegeneratiu que 
afecta tant gossos i gats d’edats avançades i 
que es caracteritza per la pèrdua lenta i progres-
siva de les habilitats cognitives de l’animal.
S’enten per habilitat cognitiva tots els pro-
cessos mentals com la percepció, el coneixe-
ment, l’aprenentatge, la memòria i la presa de 
decisions. Els animals, igual que les persones, 

disposen d’habilitats cognitives que permeten al seu cervell rebre informacions 
de l’ambient on es desenvolupen, processar-les, guardar-les en la seva memòria 
i decidir com actuar davant de cada situació.
Quan aquest sitema falla per la malaltia comencen a aparèixer petits sen-
yals que ens poden donar l’alerta. Els més habituals són els transtorns de 
l’orientació: l’animal sembla perdut o desorientat en ambients coneguts per 
a ell, no sap trobar la sortida en un lloc tancat i pot restar estones mirant al 
buit sense fer res.
També aparèixen canvis en la relació i interacció social com menor efusivi-
tat al rebre a persones conegudes, disminució de la demanda d’atenció i del 
comportament exploratori, major irritabilitat o inclús mostra de conductes 
agressives davant de situacions quotidianes i pèrdua d’interès per relacionar-
se amb altres mascotes.
Sovint es detecten alteracions del son augmentant els períodes de son diurn 
mentre que a les nits ploren o no troben el lloc per descansar demanant aten-

ció dels propietaris.
Per últim, poden afectar-se les pautes d’higiene apareixent miccions i defe-
cacions dins de casa quan es tractava d’animals molt nets que mai havien 
mostrat aquestes conductes.
Tos aquests símptomes es poden comparar amb la malatia de l’Alzheimer hu-
mana ja que comparteixen molts dels mecanismes de desenvolupament.
De fet, actualment existeixen línees d’investigació conjuntes sobre les dues 
malalties que són processos degeneratius del sistema nerviós, progressius, 
crònics, irreversibles i per tant incurables.
El tractament de la Disfunció Cognitiva és paliatiu i va orientat en millorar la qua-
litat de vida de l’animal i retrassar en la mesura possible la seva progressió.
Existeixen fàrmacs estimulants, neuroprotectors i que milloren el reg sanguini 
cerebral que poden millorar els símptomes.
Les dietes comercials han investigat per desenvolupar aliments rics en an-
tioxidants i àcids Omega 3 per ajudar a mantenir la funció cerebral i millorar 
la capacitat d’aprenentage dels pacients.
I un factor clau per ajudar a fer més fàcil la vida de les mascotes afectades és 
modificar l’ambient tenint en conte que pateixen una malatia: cal augmentar 
la freqüencia de sortides per fer les necessitats, fer passeigs més curts i per 
les mateixes zones per crear una rutina, evitar els obstacles dins de casa i 
sobretot no exigir conductes que abans realitzaven amb normalitat.
Per  últim, la realització de visites veterinàries habituals poden ajudar molt en la 
sol·lució  de petits problemes a temps i en aquesta malatia igual que en moltes 
d’altres la detecció precoç és fonamental per evitar la seva progressió.

Conxita Martínez Moreras 
Canis i Felis Hospital Veterinari; www.canisifelis.com

El síndrome de Disfunció Cognitiva 

Podeu trobar tots els Bocins de llengua a: 

http://blocs.cpnl.cat/boci

Un bocí de llengua

Softcatalà presenta                   
“El catalanitzador”

Voleu l’ordinador en català?

El teniu configurat en català, però encara hi falten alguns complements?

El Catalanitzador per al Windows s’adreça al públic general amb l’objectiu de simpli-
ficar la catalanització de qualsevol sistema Microsoft Windows aplicant automàticament els 
canvis de configuració, paquets de llengua i correctors ortogràfics necessaris per tal que 
l’usuari pugui treballar en català. D’aquesta manera, es pretén que l’usuari catalanoparlant 
tingui la mateixa experiència lingüística que tenen els parlants de les principals llengües 
del Windows, i amb un resultat equivalent al que poden obtenir en sistemes operatius com 
el Linux o la darrera versió del sistema operatiu d’Apple. [Font: Softcatalà]

Podeu descarregar-vos gratuïtament el Catalanitzador per al Windows des del seu lloc 
web: http://catalanitzador.softcatala.org

L’esborrany i l’esborrador, el 
*borrador

Aquests dies que Hisenda ens ofereix de “posar al dia” les nostres dades econòmiques, 
és bo de recordar que ens en fa un esborrany, és a dir, una versió no definitiva, 
en brut, un esbós.

L’esborrador és l’estri que utilitzem per esborrar -per exemple una pissarra. I també tenim 
la goma d’esborrar!

En definitiva, totes aquestes paraules i les que hi estan relacionades comencen amb 
es-  (esborrat, esborradís, esborrallar, esborrament…). La forma *borrador no existeix en 
català, ni per a l’esborrany ni per a l’esborrador.

En castellà, la forma borrador té dos significats, que es corresponen a l’esborrany i a 
l’esborrador.
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Telèfons 
d’interès 

SANT ADRIÀ
-Ajuntament- 93.381.20.04
-Policia Local- 93.381.55.55
-Protecció Civil- 93.462.27.00 / 
93.462.22.11
-Comissaria de la Policia Nacional- 
93.381.50.11
-Mossos d’Esquadra- 088 (per a les tres 
ciutats)
-Creu Roja- 93.381.00.80
-Correus- 93.381.21.31
-CAP local- 93.462.26.61
-Taxis- 93.392.22.22

SANTA COLOMA
-Ajuntament- 93.462.40.40
-Policia Local- 93.386.00.50
-Comissaria de la Policia Nacional- 
93.466.38.45
-Creu Roja- 93.386.20.24 / 93.446.21.87
-Correus- 93.386.69.99
-Bombers- 93.391.82.82
-Bombers.Urg.- 93.391.80.80 
-Hospital Esperit Sant- 93.386.02.02 
 (Urgències- 93.386.30.00)
-Ambulàncies- 93.468.20.00   
-Companyia de l’Aigua- 93.386.59.99
-Taxis- 93.391.22.22

BADALONA
-Ajuntament- 93.483.26.00
-Policia Local-  93.483.29.01
-Comissaria de la Policia Nacional- 93.387.04.47
-Protecció Civil -93.483.28.86
-Bombers- 93.388.00.80
-Correus- 93.384.34.52 / 93.399.62.12
-Hospital Municipal - 93.464.83.00
-Hospital Can Ruti-93.465.12.00
-Ambulàncies- 93.384.56.12
-Estació Renfe- 93.389.30.75
-Taxis- 93.225.00.00/     
-Gas Badalona S.A. 93.389.03.66 / 93.389.07.16

COMARCA
-Catalana  Gas -900.30.31.32
-Averies Gas - 900.39.40.41
-FECSA- 900.31.31.31
-Aigues de Barcelona
 900.35.53.55
-Enher Elec.- 900.333.330
-Tugsal- 93.395.31.11
-Grup de Famílies de Jugadors 
compulsius (GAM-ANON)- 
645.343.336
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Dimarts 1
Gran Via CC, 26 

Dimecres 2
Avda. Catalunya, 92-94

Dijous 3
Av. de la Platja, 82 

Divendres 4
Andreu Vidal, 2

Dissabte 5
Llevant, 20-22
Diumenge 6

 Via Trajana, 20, local 6
Dilluns 7

Avda. Catalunya, 50
Dimarts 8

García Lorca, 1
 Dimecres 9

Mar, 18 
Dijous 10

Pi i Gibert, 66

Divendres 11
 Gran Via CC, 26

Dissabte 12 
Avda. Catalunya, 92-94

Diumenge 13
Av. de la Platja, 82

Dilluns 14
Andreu Vidal, 2

Dimarts 15
Llevant, 20-22 
Dimecres 16

Via Trajana, 20, local 6 
Dijous 17

Avda. Catalunya, 50
Divendres 18
García Lorca, 1
 Dissabte 19

Mar, 18 
Diumenge 20
Pi i Gibert, 66 

Dilluns 21

 Gran Via CC, 26 
 Dimarts 22

Avda. Catalunya, 92-94 
Dimecres 23

Av. de la Platja, 82 
Dijous 24

Andreu Vidal, 2
Divendres 25 
Llevant, 20-22
Dissabte 26

Via Trajana, 20, local 6
Diumenge 27

Avda. Catalunya, 50
Dilluns 28 

  García Lorca, 1
Dimarts 29

 Mar, 18
Dimecres 30
Pi i Gibert, 66

Dijous 31
Gran Via CC, 26

BALANÇA (24 setembre-23 octubre)
La recerca d’una informació vital et portarà a demanar 
ajuda a persones amb les que no tens molt de tracte. Pot 
ser l’inici d’una llarga amistat. 

ESCORPÍ (24 octubre-22 novembre)
El retrobament amb la família et descobrirà a persones 
que senties molt llunyanes i que a partir d’ara seran un 
gran suport per a tu.

SAGITARI (22 novembre-21 decembre)
L’espiritualitat del món arribarà a la teva porta i l’obriras 
per deixar passar un nou aire que doni vitalitat a la teva 
ànima.

CAPRICORN (22 decembre-20 gener)
Un treball artístic que portava molt de temps en el teu cap 
s’obrirà pas durant aquests dies. Hauras de posar molt de 
la teva part perque tiri endavant. 

AQUARI (21 gener-19 febrer)
En el terreny sentimental hauras de viure una situació molt 
desagradable, però et donarà forçes per afrontar una nova 
etapa de la teva vida. 
 
PEIXOS (20 febrer-20 maig)
Les responsabilitats no et deixen viure. Tens persones a les 
que visitar i llocs a on anar però no podras fer-ho mentre 
continuis posant per davant els interessos dels altres.

ARIES  (21 març-20 abril)
Estas treballant molt per ser el millor en la teva feina, 
però el que estas fent és allunyar a tothom a qui 
l’importes del teu costat. 

TAURE  (21 abril-20 maig)
La planificació d’un viatge a un destí llunyà serà un dels 
al·licients d’aquest mes. Després de no tenir vacances, 
és el millor que pots fer.  

BESSONS  (21 maig-21 juny)
T’has d’enfrontar a un repte inesperat que posarà a 
prova la teva capacitat intel·lectual i que et deixarà 
clar que vals molt més del que penses.

CRANC  (22  juny-23  juliol)
Portes uns dies pensant que tothom et gira la cara. 
Hauries de mirar la fotografia en conjunt i pensar que 
no tot gira entorn teu.

LLEÓ (23  juliol-23 agost)
Tindras molta responsabilitat en la teva feina. Accepta 
el repte i demostra a tothom que ets molt més capaç 
del que molts pensen. 

VERGE (24 agost-2 setembre)
Necessites un canvi a la teva vida, i potser arribarà en 
aquests propers dies. Hauras de posar de la teva part 
si vols que això funcioni. 




